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Rekordowa Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy w Turku
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Prawie 90 tysięcy złotych zebrano w  sztabie W ielk ie j Orkiestry Świątecznej Pomocy w  Turku podczas niedzielnego finału W ie lk ie j Orkiestry  
Świątecznej Pomocy. Hojnie wrzucano do puszek, wysoko licytowano podczas finału . Antoni Karolak na przykład postanow ił za 4000 złotych 

zostać przez jeden  dzień burm istrzem  Turku. Jednak trzeba przyznać, że bohateram i zostali uczniowie miejskich podstaw ów ek

Nie da się rozciągnąć Wyzwolenia, ale...

Wystarczą chęci, 
wiaderko farby i pędzel
W  całym  Turku brakuje miejsc parkingow ych. W yją tk iem  
nie jest też Osiedla W yzw o len ia . W łaśn ie  z tego pow odu, 
radny miejski M acie j Aniołczyk, zorganizow ał tam  spotkanie. 
Przedstaw iciele Urzędu M iejskiego oraz Spółdzielni 
M ieszkaniow ej „Tęcza" obiecali, że w  tym  roku pow stan ie na 

osiedlu 300  miejsc parkingowych

Nasze szkoły w XIX Rankingu Szkół Ponadgimnazjalnych

Powiatowa oświata w cieniu 
metropolii

Czytaj str, 10

Rozpoczęły się prace nad Programem rewitalizacji dla Gminy Miejskiej Turek

Znajomość turkowskich realiów 
pilnie potrzebna

WTurek.net.pl
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Powojenne dzieje dobrskiej synagogi

Nie dom, nie szkoła, a stodoła
Czytaj str, 23
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Groźny wypadek w Bibiannie

2  17 stycznia 2017 r.

Passatem d
D

o szpitala trafiła 25-letnia 
kobieta, tuż po wypadku w 
Bibiannie w gminie Mala
nów. Kobieta najprawdopodobniej 

jadąc za szybko, straciła panowanie 
nad kierownicą i wjechała do rowu. 
Do zdarzenia doszło w sobotę, 14 
stycznia. Około godz. 14.00, przez 
Bibiannę jechał volkswagen passat. 
Auto prowadziła 25-latka. Kobieta 
najprawdopodobniej nie dostosowała 
prędkości do panujących na drodze 
warunków i na prostej drodze zjecha
ła na pobocze, a następnie do rowu, 
gdzie dachowała.

Na miejsce zdarzenia wezwani 
zostali strażacy z PSP w Turku i OSP 
w Grzymiszewie. Ratownicy pomo
gli kobiecie wydostać się z samocho
du, a następnie na noszach przekazali 
ją  ratownikom medycznym. Ostatni 
karetką przewieźli poszkodowaną do 
szpitala. Policja wyjaśnia okoliczno
ści zdarzenia. ił Podczas wypadku w Bibiannie ucierpiała 25-letnia kobieta.

T
akże we wtorek, 10 stycznia, 
po godz. 9.00, w Turku na 
Alei Solidarności palił się 
fiat seicento. Kierujący samocho

dem podczas jazdy poczuł swąd 
spalenizny, a następnie dym wy

W Długiej Wsi

Gasili suszarnię
N

awet zimą dru
howie z OSP 
Dobra, jednej z 
najbardziej zapracowa

nych jednostek w powie
cie tureckim, nie mają 
czasu na wypoczynek. 
Wyjazdy do wypadków 
drogowych, pożarów i 
usuwania powalonych 
drzew są na porządku 
dziennym.

We wtorek 10 stycz
nia wezwani zostali do 
Długiej Wsi, gdzie do
szło do pożaru desek w 
przy tartacznej suszami. 
Pojechali tam dwoma 
samochodami gaśniczy
mi - ciężkim i średnim. 
Strażacy zabezpieczyli 
tren i przystąpili do ga
szenia pożaru. Z pomocą 
przyszli im druhowie z 
Przykony i zastęp z jed
nostki ratowniczo-gaśni
czej Państwowej Straży 
Pożarnej w Turku.

Szybka i sprawna ak
cja strażaków pozwoliła 
uniknąć znaczących strat.

(a r t )

dobywający się spod maski samo
chodu. Mężczyzna zatrzymał auto, 
zadzwonił po pomoc, a następnie 
sam próbował gasić ogień. Jego 
działania nie przyniosły rezultatu. 
Pożar ugasiła jednostka strażaków

Cztery zastępy brały udział w gaszeniu suszarni.

z turkowskiej Państwowej Straży 
Pożarnej. Ogień strawił przednią 
część fiata. Podczas działania służb 
ratowniczych ruch na Alei Solidar
ności był zablokowany.

ił

Fiat seicento na Alei Solidarności palił się we wtorek, 10 stycznia.

Wypadkowy wtorek, czyli...

Blacharze będą 
mieli robotę

Aż do siedmiu kolizji doszło w ubiegły wtorek, 10 grudnia, na 
drogach powiatu turkowskiego. Po wypadku w Słodkowie Kolo
nii, półtoraroczne dziecko z peugeot 307 trafiło do szpitala. Pozo
stali uczestnicy nie odnieśli obrażeń.

Pierwszy z wypadków miał miej
sce o godz. 8.00, na Placu Sienkiewi
cza w Turku. Jadąca citroenem xara 
picasso kobieta, podczas cofania 
uderzyła w citroena C4. Dwie go
dziny później w Słodkowie Kolonii 
(gm. Turek) mężczyzna kierujący 
mercedesem vito nie dostosował 
prędkości do panujących na drodze 
warunków i wjechał tył peugeota 
307. Uderzenie było na tyle silne, 
że dziecko z osobówki przewiezione 
zostało do szpitala.

Z kolei około godz. 13.00, na 
ulicy Żeromskiego w Turku, pro
wadząca peugeota 407 kobieta, nie 
ustąpiła pierwszeństwa przejazdu, 
doprowadzając do zderzenia z re
naultem megane. O godz. 14.45 na 
ulicy Konińskiej w Turku kierująca 
citroenem C3, zgłosiła policjantom,

że w jej auto uderzył biały bus 
uciekł z miejsca zdarzenia. Policjai 
ci pojechali we wskazanym przez n 
kierunku. Nie znali ani marki, ai 
numerów rejestracyjnych samochł 
du sprawcy, tak więc znalezienie g 
okazało się niemożliwe. Piętnaśc 
minut później na Alei Solidarności 
Turku jadący volkswagenem sharj 
nem mężczyzna, nie zdążył zahamt 
wać i wjechał w ciężarową scanię.

Do dwóch ostatnich zdarzę 
feralnego wtorku także doszło r 
ulicach Turku. O godz. 16.40, r 
Uniejowskiej, na wysokości pieką 
ni mężczyzna jadący BMW uderzy 
w tył renaulta clio, a clio w tył fia 
bravo. Po godz. 20.00, na Łąkowi 
kierowca volkswagena passata wji 
chał w BMW.
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W całym Turku brakuje 

miejsc parkingowych. W y
jątkiem nie jest też Osiedle 
Wyzwolenia. Z tego powodu, 
radny miejski Maciej Aniołczyk, 
zorganizował tam spotkanie. 
Przedstawiciele Urzędu Miej
skiego oraz Spółdzielni Miesz
kaniowe) „Tęcza” obiecali, że w 
tym roku powstanie na osiedlu 
300 miejsc parkingowych.

Radny Maciej Aniołczyk już kil
kukrotnie organizował spotkania, ale- 
uczestniczyło w nich niewiele osób. 
Frekwencja podczas wtorkowego, 10 
stycznia, przeszła jego najśmielsze 
oczekiwania. W klasie Szkoły Pod
stawowej nr 5 zebrało się tak dużo lu
dzi, że trzeba było dostawiać krzesła. 
Oprócz mieszkańców osiedla, zapro
szeni także zostali na nie przedstawi
ciele miasta, spółdzielni mieszkanio
wej oraz policjanci. Jerzy Pawłowski, 
wiceprezes „Tęczy”, mówił, że spół
dzielnia mieszkaniowa, jest właścicie
lem zaledwie pięciu procent terenów 
na Osiedlu Wyzwolenia. Reszta nale
ży do miasta. -Podjęliśmy decyzję, że 
w 2017 i 2018 roku, przy blokach 4, 
3 i 6, zrobimy kilkaset miejsc par
kingowych. W tym roku będzie ich 
130 zapewniał. Jednak uczestnicy 
spotkania chcieli natychmiastowych 
rozwiązań. Pytali, czy w miejscach, 
gdzie mają one powstać, do czasu 
rozpoczęcia prac, jest możliwość 
zrobienia tymczasowych parkingów. 
-Jaki to problem. Wystarczy wia
derko farby i pędzel, ewentualnie 
znak -  mówili. Pawłowski przyznał, 
że propozycja jest realna. Obiecał, że 
na najbliższym posiedzeniu zarządu 
spółki zgłosi taki wniosek.

Wiceburmistrz Czerwiński zapew
nił też, że z lewej strony szkoły (sto
jąc przodem do budynku) jest miejski 
teren przeznaczony na zieleń. -Planu
jemy połączenie jej z parkingami, 
kładąc utwardzenie ażurowe. To 
da kolejne 80-90 miejsc. Zdajemy 
sobie sprawę, że to w dalszym ciągu 
może być mało, dlatego będziemy 
szukać terenów, ale zgodnie z prze
pisami -  mówił. Tłumaczył, że 1,2 
hektara z tyłu, za płotem szkoły nale
ży w 1/3 do miasta, a w 2/3 do pry
watnej osoby. Urzędnicy prowadzą z 
właścicielką rozmowy, ale mówił, że 
nie są one łatwe. -Zarówno ja, jak i 
prezes spółdzielni powiedzieliśmy o 
tym, co zrobimy. Nie rozciągniemy 
osiedla, ani nie będziemy samocho
dów wieszać na linkach. Tylko trze
ba pamiętać, że tak jak wy jesteście 
za parkowaniem samochodów, to są 
też i tacy, którzy są temu przeciwni 
- dodał wiceburmistrz.

Przewodniczący Rady Miejskiej 
Dariusz Jasak mówił, że startując 
na radnego w 2014 roku, w ulot
ce wyborczej napisał, że na osiedlu 
Wyzwolenia potrzebne są parkingi 
wielopoziomowe. -Wtedy ze mnie 
się śmiano. Dzisiaj jestem prze
konany, że bez nich problemu się 
nie rozwiąże. Panie burmistrzu, 
by tego dokonać nie jest potrzebne 
rozciąganie osiedla, ale pieniądze.

Polowanie policji
na mieszkańców osiedla?

Okazało się, że kilka osób przy
szło wykrzyczeć swoje racje, nie 
chcąc słuchać drugiej strony. Co 
więcej, próbowali przejąć obowiązki 
gospodarza. -Nie po to się tu spot
kaliśmy, żeby nam policjanci prze-

Nie da się rozciągnąć Wyzwolenia, ale...

Wystarczą chęci, 
wiaderko farby i pędzel
pisy omawiali. Uważam, 
że funkcjonariusze mają 
tu najmniej do powiedze
nia przekonywała jedna 
z uczestniczek spotkania. - 
Zorganizowałem spotkanie 
przede wszystkim dlatego, 
że zgłaszali się do mnie 
mieszkańcy i pytali dlacze
go w ostatnim czasie poli
cjanci wlepiają na osiedlu 
mandaty za parkowanie w 
miejscach, w których kie
dyś można było zatrzymać 
samochody i nikt za to nie 
karał -  tłumaczył Maciej 
Aniołczyk.

Roman Pankowski, za
stępca komendanta Komendy 
Powiatowej Policji w Turku 
wyjaśniał: -Nie przyszliśmy 
tłumaczyć się z tego, co 
robimy. Nasze działania 
prowadzone są z myślą o 
waszym bezpieczeństwie.

Wiceprezes Spółdzielni Mieszkaniowej „Tęcza", a także wiceburm istrz Czerwiński zapewniali, że na Osiedlu 
Wyzwolenia planowane jes t zrobienie około 300 miejsc parkingowych.

Osiedle Wyzwolenia patrolujemy 
dlatego, że mieliśmy mnóstwo zgło
szeń od turkowian, którzy narzeka
ją, że nie mogą przejść chodnikiem 
czy przez przejście dla pieszych. 
Także na debacie społecznej, któ
ra odbyła się w listopadzie ubie
głego roku, zgłaszano ten problem 
-  mówił policjant. Potwierdzając tym 
samym głosy, jakie padały np. na 
spotkaniu mieszkańców na począt
ku ubiegłego roku, kiedy domagali 
się zwiększonej obecności policji na 
swoim osiedlu i stanowczego karania 
mandatami osób, które źle parkują.

Ta argumentacja nie była zbyt sku
teczna, bo policjanci obstawali przy 
swoim. -Nie są nam potrzebne nic 
nie wnoszące wywody. My to przy
szliśmy w konkretnym celu. Nie 
chodzi o to, byśmy się nawzajem 
ganili, tylko sprawę rozwiązali. Jak 
pan policjant mówi, powstał kon

Choć gospodarzem spotkania był radny Maciej Aniołczyk, jego obowiązki próbowała przejąć mieszkanka osiedla.

flikt między tymi, którzy samocho
dy posiadają, a tymi którzy ich nie 
mają -  zauważył inny dyskutant.

Dzięki interwencji gospodarza 
spotkania, głos zabrali też inni miesz
kańcy Wyzwolenia. Jeden z nich mó
wił, że kiedyś zaparkował samochód 
w miejscu niedozwolonym. Policjan
ci włożyli mu za wycieraczkę we
zwanie na komendę. Poszedł i tylko 
go pouczono. Pytał dlaczego obecnie 
nie stosuje się takich praktyk. Pan
kowski przekonywał, że tak jest w 
dalszym ciągu i nikt za pierwszym 
razem mandatu nie dostaje.

Poruszano też problem parkowa
nia przy wjazdach do bloków, czyli 
w tak zwanych podkowach, gdzie 
jest najmniej miejsca. Mieszkaniec 
Wyzwolenia proponował rozwiąza
nie, przy bloku nr 3 i 4. -Tam jest 
wydeptany trawnik, na którym 
można postawić samochód nikomu

nie wadząc. Za to też mnie skasuje
cie? -  pytał. Z kolei inny z turkowian 
chciał wiedzieć, czy policja, biorąc 
pod uwagę problem, może do czasu 
powstania nowych miejsc parkingo
wych łagodniej traktować kierow
ców. Jednak funkcjonariusze nie dali 
się przekonać, twierdząc, że przepisy 
są jednoznaczne i każdy, kto popełni 
wykroczenie zostanie ukarany.

Prywatny parking dyrektorki 
„piątki”

Zupełnie inaczej z kolei spojrze
li mieszkańcy na sprawę parkowania 
przed szkołą. Tam nie tylko przeszka
dzają im zatrzymujące się nieprawid
łowo samochody, ale także ich smród. 
Narzekali więc na rodziców, którzy 
przywożą dzieci do szkoły i blokują 
przejazd między szkołą a blokiem nr 
8, a do tego „smrodzą spalinami”. Bo 
przecież „najpierw wybudowano ósem

kę, później parking, a na końcu szkołę”. 
Szkoła nie ma swojego parkingu i pra
cownicy zajmują miejsca m ieszkańców. 
-Jak wracam z pracy, to muszę cze
kać jak nauczyciele skończą lekcje, 
bym mógł postawić samochód. Bo 
na terenie szkoły parkuje tylko pani 
dyrektor. Otwiera bramę i wjeżdża 
-  mówił jeden z mężczyzn. Uczestnicy 
spotkania proponowali, by zrobić jeden 
kierunek jazdy, albo zamknąć zupełnie 
ruch. Jednak do konkretnych wniosków 
nie doszli.

Głos w sprawie zabrała Zdzisława 
Kośla, dyrektor Szkoły Podstawowej
nr 5: -Rzeczywiście parkingu nie 
było i nie ma. Nie ja budowałam tę 
szkolę. Ten, który jest -  wewnętrz
ny, nie jest tylko dla mnie, ale jest to 
parking gospodarczy. Mieści się na 
nim siedem samochodów plus jeden 
dostawczy. Proponowaliśmy, by 
zrobić parking z tyłu szkoły, ale nie 
ma takiej możliwości, bo jak mówił 
pan burmistrz, tamten kawałek zie
mi nie ma uregulowanej własności. 
Na boisku nie można, bo przepisy 
zabraniają. Na naszym terenie też 
nie ma możliwości, bo powstał pla
cyk „Radosna Szkoła” i Orlik. To 
nie jest takie proste, jak wam się 
wydaje, że możemy otworzyć bra
mę i wjechać. Od kiedy dzieci na 
basen autokarem zaczęły jeździć 
to zaczęły się awantury, że autoka
ry blokują wyjazd. Zawsze nasza 
szkoła wszystkim przeszkadzała.

Wiceburmistrz Tadeusz Czerwiń
ski zapowiedział, że za „piątką” od 
strony ulicy Powstańców Wielko
polskich, miasto planuje wybudować 
parking wewnętrzny dla pracowni
ków szkoły, na 50 miejsc.

Czy dodatkowe 300 miejsc parkin
gowych załatwi problem na Wyzwole
nia. Na pewno nie, ale być może choć 
w niewielkim stopniu poprawi to trud
ną sytuację.

Iwona Łechtańska-Pańczyk
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Potrzeba wyobraźni i cywilnej odwagi, czyli

Wiedza albo bankiety
W ubiegłym tygodniu po 

raz kolejny mogliśmy się 
przekonać, że do Brudzewa dociera 

brutalna prawda o rychłym końcu 
ery węgla. Władze gminy pozyskały 
środki na przygotowanie dokumentu 
pod nazwą Program rewitalizacji 
dla Gminy Brudzew. Już na etapie 
diagnozowania obecnej sytuacji 
społeczno-gospodarczej zauważalne 
są wyzwania czekające społeczność 
gminną. Zwłaszcza jeśli idzie o 
wstrząsy spodziewane na rynku 
pracy. Według oficjalnego raportu 
na terenie gminy na dzień dzisiejszy 
bez pracy jest 167 osób w wieku 
produkcyjnym. Co oznacza, że stopa 
bezrobocia w gminie jest poniżej 5 
proc. Tyle, że wedle szacunkowych 
danych w roku ubiegłym w kopalni 
pracowało ok. 300 mieszkańców 
gminy. Zachodzi zatem, obawa, 
że rychły koniec epoki węgla w 
naszym powiecie może więcej niż 
podwoić wskaźniki bezrobocia w 
gminie. Co gorsza, za kilka miesięcy 
w gminie może zasadniczo zmienić 
się skład pozostających bez pracy. 
Bowiem o ile na 31 grudnia 2016r. 
w Brudzewie było dwa razy więcej 
bezrobotnych kobiet niż mężczyzn,

to przecież gros pracujących w 
kopalni stanowią mężczyźni. Tak 
więc to oni mogą znacząco zwiększyć 
szeregi bezrobotnych w Brudzewie. 
Ze wszelkimi tego konsekwencjami 
natury społecznej. A przecież 
pamiętamy, że Brudzew, to tylko 
jedna z gmin kopalnianych w powiecie 
tureckim. Dlatego lokalni decydenci 
powinni wręcz zasypywać biurka 
polityków szczebla wojewódzkiego 
i centralnego alarmistycznymi 
raportami z diagnozami skutków 
zakończenia pracy przemysłu 
paliwowo-energetycznego. A 
już byłoby najlepiej, gdyby takie 
raporty i analizy przygotowywano 
na szczeblu gminy, powiatu, na 
parlamentarzystach kończąc.

Tymczasem jakieś starania 
podejmuje bodaj tylko wójt 
Krasowski. Dodajmy, że jakby dość 
nieśmiało.

Mając na względzie powyższe 
rozważania chciałbym w tym 
miejscu zwrócić się do wszystkich 
sierotek lejących krokodyle łzy za 
tzw. noworocznym spotkaniem 
samorządowców, które Antosik 
postanowił właśnie odciąć od 
miejskich pieniędzy. A może warto

pomyśleć nad czymś innym. Bo tak 
po prawdzie, to przy okazji rzeczonej 
imprezki uprawiano pustą gadaninę 
i bezowocne biesiadowanie na koszt 
podatnika. Niżej podpisany ma 
konkretną propozycję.

Wiem, że* mocno spóźnioną, ale 

spróbujmy ją rozważyć. Zamiast 
wydawać na dość bezsensowny 
bankiecik kwotę od 15 do 30 tysięcy 
może by za te środki zamówić w 
jakimś akademickim środowisku 
poważną diagnozę społeczną naszego 
powiatu. Powtarzam poważną, a 
nie w stylu niesławnego onegdaj 
dokumentu, w którym jakaś sowicie 
opłacona spółeczka proponowała 
nam rozwijanie turystyki w oparciu -  
uwaga -  o porastającą od lat krzakami 
kolejkę wąskotorową. I nikt za tamtą 
grandę nawet nie przeprosił. A kasę 
i owszem, zainkasowano. Oby teraz 
nie powtórzyła się tamta sytuacja z 
programem rewitalizacji dla Turku. 
Bo są powody do obaw. Dlatego 
wołałbym, aby naszym partnerem 
w diagnozowaniu gmin powiatu 
tureckiego był poważny ośrodek 
akademicki. A lokalne samorządy 
wystąpiłyby w roli wymagającego 
mecenasa. W myśl zasady -  Kto

płaci, ten stawia wymagania!
Do sięgnięcia po autentyczną 

wiedzę potrzeba społecznej 
wyobraźni i odrobiny odwagi. Nawet 
nie tej politycznej, a jedynie cywilnej. 
Tej zaś wolno chyba oczekiwać od 
wójtów, burmistrzów, starostów, że 
o parlamentarzystach nie wspomnę.

Dlatego w pierwszym kroku 
proponuję zrzutkę. Choćby i z 
pieniędzy, które zostaną przejedzone 
na nieszczęsnym spotkaniu 
noworocznym. Jednoczesne
błyskawiczne rozejrzenie się po 
ośrodkach akademickich zajmujących 
się badaniem sytuacji kryzysowych. 
W kroku kolejnym zlecenie 
przygotowania diagnozy i to w trybie 
extra ordynaryjnym. Krok następny, 
to publikacja wyników. Dalej, 
wyposażenie w tak przygotowany 
dokument wójtów, burmistrzów, 
starosty i parlamentarzystów, po 
czym ekspediowanie rzeczonych 
VIP-ów lokalnych po wszelkich 
możliwych gabinetach w Poznaniu i 
w Warszawie. W tym po redakcjach 
mediów ważnych i jeszcze 
ważniejszych.

I wtedy niech ważniacy z Poznania 
i z Warszawy spróbują zlekceważyć

dostarczoną im diagnozę.
Oczywiście, przedstawiony 

powyżej pomysł może nie przypaść 
do gustu lokalnym decydentom. Tyle 
że wtedy będziemy musieli pogodzić 
się z myślą, że pozostanie nam 
alternatywa w postaci budowania 
kolejnych świetlic wiejskich i 
biesiadowania na samorządowych 
imprezach noworocznych. Tym 
bardziej, że do tego nie potrzeba ani 
społecznej wyobraźni, ani też jakiejś 
specjalnej odwagi. W całej sprawie 
trudno być optymistą w sytuacji, gdy 
powiatowa społeczność w swojej 
dotychczasowej historii nie zdobyła 
się na wysiłek w celu uzyskania 
poważnej wiedzy na swój temat. 
Stąd pytanie -  Czy jako obywatele 
dorośliśmy do tego aby zmierzyć się 
z prawdą na swój temat? Najpierw 
zaś zapytajmy -  Czy w ogóle mamy 
zamiar zdobyć taką wiedzę?

Czy jednak wolimy nadal 
zadowolić się okrągłymi i banalnymi 
formułkami sprowadzającymi się do 
ogłupiającego zawołania - Jakoś to 
będzie! Bo w mieście i w powiecie 
hasło to przyświeca nam już ponad 
ćwierć wieku. Niezmiennie!

Andrzej Jarek

Rozpoczęły się prace nad Programem rewitalizacji dla Gminy Miejskiej Turek

Znajomość turkowskich realiów pilnie potrzebna
Zaplanowane na piątek, 13 stycznia, spotkanie konsultacyjne miało być pierwszym krokiem w pracach nad Programem rewitalizacji Gminy Miejskiej Turek na lata 2016- 

2023. Przyczyn tego, że nie było ono tak owocne jak mogłoby, osoby ciut bardziej przesądne upatrywać mogą w pechowej dacie, na którą spotkanie zaplanowano. Ale są 
chyba tego bardziej racjonalne powody. Bowiem za słabą stroną przedsięwzięcia na tym etapie stoi niezbyt przenikliwa diagnoza mająca wszak stanowić punkt wyjścia do 
dalszej dyskusji.

Na przygotowanie Programu re
witalizacji Gminy Miejskiej Turek 
na lata 2016-2023 władze miasta po
zyskały środki zewnętrzne, co w 90 
procentach umożliwi sfinansowanie 
tej dokumentacji. Za prace nad tym 
przedsięwzięciem odpowiedzialność 
wzięło Konsorcjum Firm UTILA Sp. z 
o.o., które wygrało stosowny przetarg 
rozpisany przez miasto.

Pierwszym krokiem w przyjętym 
harmonogramie prac nad rzeczonym 
Programem rewitalizacji było zebra
nie informacji o mieście. Pozyskane 
informacje umożliwią określenie, w 
których częściach miasta występuje 
nagromadzenie zjawisk kryzysowych. 
Co z kolei ma pozwolić na wskazanie 
obszaru zdegradowanego i obszaru 
rewitalizacji. Bowiem Programowi

K o le ż a n c e
A n n ie  S zczep ock ie j

w y ra z y  g łę b o k ie g o  w s p ó łc z u c ia  
z p o w o d u  ś m ie rc i

MĘŻA
składają

Burmistrz Miasta Turek 
i pracownicy Urzędu Miejskiego w Turku

Pierwsze spotkanie, do którego doszło w  m iniony piątek w M iejskim Domu Kultury pokazało skalę trudności 
problemu samej diagnozy. Jednocześnie też nie zachwyciło frekwencją.

postawiono dwa jednoczesne ogra
niczenia -  obszar rewitalizacji może 
obejmować maksymalnie 20 proc, 
powierzchni miasta i być zamieszka
ny przez max. 30 proc, mieszkańców. 
Tak więc przyjdzie stanąć przed wy
borem i dlatego tak ważne są kryteria, 
wedle których będziemy dokonywać 
przyszłego wyboru.

Już pierwsze spotkanie, do któ
rego doszło w miniony piątek w 
Miejskim Domu Kultury pokaza
ło skalę trudności problemu samej 
diagnozy. Oto Robert Loba i Marty
na Sztajerwald, czyli przedstawicie
le wspomnianego już Konsorcjum

UTILA przedstawili przybyłym plan 
naszego miasta. Turek został tutaj 
podzielony na dziewięć okręgów, z 
których zostaną wybrane obszary do 
rewitalizacji. Zbytnia ogólnikowość i 
przeciętna znajomość realiów Turku 
sprawiły, że wśród zaproponowanych 
przez prelegentów rejonów miasta do 
ewentualnej rewitalizacji zaliczono 
m. in. obszar osiedla Zdrojki Lewe. 
Co musiało spotkać się z krytyczny
mi uwagami ze strony uczestników 
piątkowego spotkania. W efekcie, 
w dalszej dyskusji zdecydowanie 
przeważały glosy kładące nacisk na 
najstarsze kwartały miasta. Przez

całe dekady śródmieście Turku było 
eksploatowane, a jednocześnie przez 
lata systematycznie pomijane przez 
inwestycje komunalne.

Kolejnym wnioskiem z piątkowej 
dyskusji może być wskazówka, aby 
obszary rewitalizacji wybierać w spo
sób bardziej punktowy. Tym samym 
oznaczałoby to rezygnację z uwzględ
niania z dziewięciu wcześniej sugero
wanych granic obszarów.

Krokiem drugim prac nad pro
jektem będzie- określenie celów re
witalizacji oraz nabór przedsięwzięć 
rewitalizacyjnych odpowiadających 
zdiagnozowanym problemom. Na tym 
etapie zostanie określona wizja obsza
ru po przeprowadzeniu rewitalizacji 
oraz cele, jakie powinno się spełnić, 
by osiągnąć pożądany efekt.

Zakłada się, że każda osoba będzie 
miała możliwość zgłaszania propozy
cji przedsięwzięć rewitalizacyjnych, 
które będą odpowiedzią na zdiag- 
nozowane problemy. Mogą to być 
propozycje inwestycji na przykład 
w re m o n t dróg i budynków, albo też 
projekty o charakterze społecznym. 
Stąd apel o jak największy udział 
mieszkańców miasta w dalszych pra
cach nad dokumentem.

Program rewitalizacji ma być 
ukończony do 30 czerwca br. i ma być 
pomocny w aplikowaniu po środki 
zewnętrzne na inwestycje na obszarze 
przewidzianym do rewitalizacji.

AJ
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Bank Gospodarstwa Krajowego wesprze finansowo

Budownictwo ooĉ Bno w Turku
Miasto trzym a ło  dofinansowanie z Banku Gospodarstwa Kra

jowego na budowę mieszkań socjalnych. Projekt Turku znalazł się 
na 55 miejscu listy rankingowej, z dofinansowaniem w wysokości 
ponad 758 tys. zł.

We wrześniu ubiegłego roku mia
sto złożyło wniosek do Banku Gospo
darstwa Krajowego na dofinansowanie 
budowy lokali socjalnych. Wcześniej 
Rada Miejska zatwierdziła Zdrojki 
Lewe jako wskazaną przez burmistrza 
lokalizację budynków. Choć nie oby
ło się bez ostrego sprzeciwu opozy
cji, która podkreślała, że mieszkańcy 
osiedla nie będą zadowoleni z tej pro
pozycji. A budynki takie powinny po
wstać na osiedlu Wyzwolenia. Jednak 
przeważyła koncepcja, że to właśnie 
przygotowane .pod budownictwo so
cjalne tereny miejskie na Zdrojkach są 
najlepszym rozwiązaniem.

RBCLAMA
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Jak podaje Anna Michalak z tur- 
kowskiego magistratu, o dofinansowa
nie z programu „Wsparcie budowni
ctwa socjalnego z Funduszu Dopłat”, 
złożonych zostało 149 wniosków z 
gmin ż całej Polski. Turek spełnił 
wszystkie wymagania i został zakwa
lifikowany do udzielenia finansowego 
wsparcia, znajdując się na 55 miejscu 
listy rankingowej.

Miasto planuje budowę trzech 
budynków przy ul. Zdrojki Lewe. W 
14 lokalach (o łącznej powierzchni 
5l8,27m kw.) mogłoby zamieszkać 
ok. 46 osób. W budynkach mają być 
dwa rodzaje mieszkań -  dziesięć o po-
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wierzchni pokoju minimum 16 m2 (dla 
3 osób) i cztery lokale o powierzchni 
pokoju minimum 21 m2 (dla 4 osób). 
Każdy lokal wyposażony zostanie w 
oddzielną łazienkę. Miasto uzyskało 
już pozwolenie na budowę mieszkań.

Przewidywany koszt przedsięwzię

MJ Deweloper Sp. z o. o.
ul. Ks. D. Jędrzejewskiego 6, TUREK,
Tel. 660 736 027; 660 736 018;
www.mjdeweloper.pl

mi DEWELOPER

G o to w e  m ie s z k a n ia  4 5 -6 0 m 2

cia wynosi ok. 2 min zł. Zaś uzyskane 
przez Miasto dofinansowanie to kwo
ta 758.302,90 zł. W niedługim czasie 
podpisfflia zostanie umowa z Bankiem 
Gospodarstwa Krajowego. Inwestycja 
zrealizowana zostanie w pierwszym 
kwartale 2018 roku. Oprać, ika

17 styczn ia  2017 r.
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A ktyw n i w  subregionie konińskim !
Bycie aktywnym Jest teraz bardzo modne. Działania podejmuję zarówno osoby młode Jak I starsze. Wszyscy cl, którzy chcq zmienić swoje otoczenie I rozwiązy
wać lokalne problemyIO tym Jak to najlepiej zrobić, podpowiadamy w kilku prostych zasadach nawiązując do cyklu żyda rośliny.

1. ZASIEJ Z IA R N O  -  z b ie rz  g ru p ę  a k ty w n y c h  lu d z i!
2. OBSERW UJ, JAK W ZRASTA -  zn a jd ź  ź ró d ło  d o fin a n s o w a n ia , z łóż  p ro je k t  i z re a liz u j g o !
3 . ZBIERZ PLONY -  R ozw iązu j p ro b le m y  s p o łe c z n e !

ZASIEJ Z IA R N O  -  zbiera grupę aktywnych ludzi!
To jeden z pierwszych i najważniejszych kroków -  znaleźć inne 

osoby, które dostrzegają dany problem i chcą go z nami rozwiązać. 

Mogą to być zarówno inni mieszkańcy, lokalni liderzy, organizacje 

pozarządowe czy instytucje, które działają na terenie społecz

ności lokalnej -  tj. szkoły, ośrodki pomocy społecznej czy urzędy 

miast i gmin lub lokalni przedsiębiorcy. Współpraca się opłaca, 

więc warto zaprosić do współpracy różne podmioty, dzięki czemu 

na problem spojrzymy kompleksowo i rozwiążemy go na wiele 

sposobów. W pierwszym kroku warto także dobrze zdiagnozować 

problem, który chcemy rozwiązać -  będzie to punkt wyjścia do 

podejmowania kolejnych działań. Problemy, jakie chcemy rozwią

zać mogą być bardzo różne, np. mała ilość zajęć dla dzieci, brak 

miejsca do podejmowania wspólnych inicjatyw czy niewystarcza
jący poziom integracji międzypokoleniowej.

O BSERW UJ, JAK W Z R A S T A -znajdź źródło 
dofinansowania, złóż projekt i zrealizuj gol

Kiedy już wiemy, jaki problem chcem y rozwiązać i co chce- 

my zrobić, należy poszukać źródła sfinansowania naszych dzia

łań. Źródeł dofinansowania jest dużo -  mogą to być np. środki 

gm inne czy m iejskie oferowane np. przez Urzędy Miast i Gmin, 

wojewódzkie -  konkursy ogłaszane przez Regionalny Ośrodek 

Polityki Społecznej w Poznaniu czy Urząd M arszałkowski W oje

wództwa W ielkopolskiego czy ogólnopolskie -  np. Fundusz Ini 

cjatyw Obyw atelskich lub Fundacje prywatnych firm i banków. 

Dotychczas ważnym  źródłem  pozyskiwania środków był także 

Konkurs M ikrodotacji W ielkopolska W iara prowadzony przez

Centrum  PISOP w latach 2014-2016 oferujący wsparcie zarów

no dla inicjatyw społecznych, jak i m łodych organizacji pozarzą

dow ych, które m ogą pozyskać środki na rozw ój sw ojej dzia

łalności oraz grupy nieform alne, które nie są w żaden sposób 

sform alizow ane -  były to w ięc un ikatow e na skalę w ojew ódz

tw a działania. Obecnie trwa rozstrzygnięcie wyboru kolejnego 

Operatora na kolejną edycję Konkursu w 2017 roku.

Kiedy już wiemy, skąd pozyskam y środki finansow e, musimy 

przełożyć nasz projekt na zapisy konkretnego form ularza ofer

ty. Projekt musi się wpisyw ać więc w wym ogi poszczególnych 

grantobiorców. Kiedy złożym y nasz projekt i zostanie on pozy

tyw nie oceniony, przejdziem y do najważniejszego punktu, czyli 
realizacji!

ZBIERZ PLONY -  Rozwiązuj problemy społeczne!
To najw ażniejszy elem ent naszego działania -  kiedy już fak

tycznie działam y na rzecz rozwiązania konkretnego problemu. 

Aby ten elem ent był efektywnie spełniony, m usim y dobrze prze

prowadzić analizę już na etapie planowania projektu. Dodatko

wo m usim y dobrze znać naszą grupę odbiorców -  jak chcem y 

ich zrekrutować do projektu i dlaczego akurat ona potrzebuje 

wsparcia. Oprócz konkretnych działań m usim y zastanowić się, 

jakie zm iany i efekty długofalowe chcem y wprow adzić naszy

mi działaniam i -  to szczególnie ważny punkt, wskazujący, co się 

zm ieni w danej społeczności, także po realizacji projektu.

Jak widać więc, aby być aktywnym  należy się dobrze przy

gotować i przede wszystkim znaleźć innych, z którym i można 

realizować wspólne inicjatywy i rozwiązywać problem y spo

łeczne. Kluczem jest także znalezienie odpow iedniego źródła 

finansow ania działań, które um ożliwi nam działania. Centrum  

PISOP także wspiera i pom aga organizacjom  pozarządow ym  i 

grupom  nieform alnym  na etapie wyszukiwania źródeł finanso

wania, konsultacji pom ysłów na projekty, aplikowania oraz póź

niej realizacji i rozliczania projektów I Zapraszam y do kontaktu 

i korzystania ze w sparda naszych doradców!
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„Kto ratuje jedno życie -  ratuje cały świat”

Nauka pływania dla dzieci i młodzieży, współorganizacja pierwszych w historii miasta indywidualnych mistrzostw miasta i powiatu 
w pływaniu kobiet i mężczyzn, współorganizacja Dnia Dziecka w Turku, ale przede wszystkim podnoszenie własnych umiejętności 
w aspekcie ratownictwa wodnego towarzyszyło w ubiegłym roku turkowskim WOPR-owcom. Pod koniec grudnia podsumowali oni 
swoje działania w starym roku.

Seńko - starosta turecki, Romuald 
Antosik -  burmistrz Turku, Beata 
Pacławska - lider Szlachetnej Paczki, 
Jerzy Wesołowski, oraz Krzysztof 
Kolenda -  dyrektor Ośrodka Sportu 
i Rekreacji w Turku. Podziękowania 
za współpracę z oddziałem WOPR 
otrzymał starszy kapitan Piotr Pieś- 
kiewicz z Państwowej Straży Pożar
nej w Turku.

-Działalność WOPR nie tylko 
związana jest ze szkoleniem, ale 
także z zabezpieczeniem akwenów 
wodnych, znajdujących się na te
renie Powiatu Tureckiego i przede 
wszystkim dbaniu o bezpieczeń
stwo osób z nich korzystających. 
A kto ratuje jedno życie, ten ratuje 
nas! - mówi prezes Ścibor.

ika

30 grudnia odbyło się zebranie 
sprawozdawcze WOPR Oddział 
Miejsko-Powiatowy w Turku, na 
którym omówiono osiągnięcia 1 
realizację zadań za rok 2016 oraz 
wyznaczono cele działań i przedsię
wzięć na nowy rok. Sprawozdanie 
z działalności złożył prezes Józef 
Ścibor. Wymienił w nim najważ
niejsze inicjatywy podejmowane w 
ubiegłym roku. Wśród nich projekt 
„Nauka Pływania Dzieci i Młodzie
ży", zrealizowany dzięki konkursowi 
ogłoszonemu przez burmistrza mia
sta. Opiekunem tego projektu był 
Wojciech Szymański. Po raz pierw
szy dzięki inicjatywie WOPR odbyły 
się w Turku indywidualne mistrzo
stwa miasta Turku i powiatu turec
kiego w pływaniu kobiet i mężczyzn, 
w których wzięła udział spora grupa.

Ratownicy wodni współorgani
zowali także wiele innych wydarzeń, 
które były z jednej strony okazją do 
promocji idei WOPR, a z drugiej mia
ły także charakter edukacyjny. Wśród 
nich można wymienić zarówno or
ganizację Dnia Dziecka na stadio
nie OSiRu, gdzie stanęło stoisko ze 
sprzętem ratowniczym a także uczest
nictwo w dniu patrona w Gimnazjum 
im. Polskich Olimpijczyków w Przy- 
konie. Odbywały się prelekcje, takie 
jak „Bezpieczna Woda", a także poka
zy sprzętu ratowniczego na zbiorniku 
w Przykonie. Poza tym WOPR-owcy 
nieustająco szkolą siebie i innych. 
Jak podkreśla Józef Ścibor, wśród 
młodych adeptów ratownictwa na

leży wyróżnić: Aleksandrę Kukułę, 
Natalię Wszędybył, Pawła Abramo
wicza, Michała Ignac żaka, Szymona 
Ignaczaka, Jakuba Czapiewskiego, 
Mateusza Czapczyka oraz Damiana 
Kaźmierczaka, którzy zdobyli upraw
nienia Młodszego Ratownika WOPR.

Poza tym wraz z OSP Turek, tur- 
kowski WOPR zorganizował kursy 
kwalifikowanej pierwszej pomocy. 
Uczestniczyli w nich nauczyciele i 
druhowie OSP, a także członkowie 
innych stowarzyszeń. Część otrzy
mała recertyfikację Komendy Powia
towej Policji.

Członkowie miejsko-powiatowej 
struktury WOPR udzielali się tak
że charytatywnie -  uczestniczyli w 
nocnym maratonie pływackim, w 
którym łącznie przepłynięto 123 km 
150 m i zebrano 3061 zł dla Łukasza 
Podgórskiego. W akcji „Szlachetna 
Paczka” ufundowali komplet po
ścieli. Asekurowali również -  jadąc 
na rowerach - uczestników biegu 
głównego podczas Święta Niepod
ległości. Stanowili także wsparcie 
dla morsów w czasie imprez w Przy
konie, a młodszy.ratownik Dariusz 
Walaszek brał udział w 11 edycji Mi
kołajkowego Przepłynięcia Wpław 
Wisły we Włocławku.

Podczas spotkania sprawozdaw
czego miała miejsce wyjątkowa 
chwila -  nadania złotych odznak 
„Za zasługi dla WOPR Wojewódz
twa Wielkopolskiego”. Otrzymali 
je: Ryszard Bartosik - poseł na Sejm 
Rzeczpospolitej Polskiej, Mariusz

W przedostatni dzień starego roku ratownicy wodni z Turku i powiatu podsumowali swoją całoroczną 
działalność.

Dziękuję Wszystkim Państwu
p r z y b y ły m  na o s ta tn ie  p o ż e g n a n ie

ś t r

Jadwigi Górniak
a ta kże  ty m  z  P a ń s tw a , k tó rz y  u c z y n i l i  to  p o  p o g rz e b ie

syn Em il z żoną M ałgorzatą  i synem O lk iem

S k ła d a m  serdeczne p o d zięko w an ie

M a ry li  i W o jc ie c h o w i S to la rk o m ,
E li  i M a r iu s z o w i P yszyń sk im , 

G ra ż y n ie  S zym czak  i H o n o ra c ie  S zym czak  

za w sp a rc ie  w  ch o ro b ie

Jadwigi Górniak
i za w sp a rc ie  okazane m i w  op iece  nad u kochaną  M am ą

syn E m il z żoną M ałgorzatą  i synem O lkiem

M sze święte w in tencji

Śp. Jadwigi Górniak
P a ra fia  R z y m s k o -K a to lic k a  pw . N S P J  w  T u r k u

• od  syna E m ila  z  żo n ą  i synem  m sza zo s ta ła  o d p ra w io n a  2 3 .1 2 .2 0 1 6r.
• od  B a rb a ry  i M o n ik i  H e in e  m sza zo s ta ła  o d p ra w io n a  1 0 .0 1 .2 0 1 7r.
• od  d y re k c ji i p ra c o w n ik ó w  G im . n r 2 w  T u rk u  1 7 .01 .2017 , g. 18.00
• od  sąs iadów  S tru g liń s k ic h  2 4 .0 1 .2 0 1 7 , g. 18.00
• od  są s ia d ów  S to la rk ó w  3 1 .0 1 .2 0 1 7 , g. 18.00
• od  B a rto sza  S to la rka  z ro d z in ą  0 7 .0 2 .2 0 1 7 , g. 18.00
• od  E lż b ie ty  K o b y liń s k ie j z ro d z in ą  14 .02 .2017 , g. 18.00
• od  Z o f i i  S to la re k  2 1 .0 2 :2 0 1 7 , g. 18.00
• od  d y re k c ji i p ra c o w n ik ó w  G im . n r  2  w  T u rk u  2 8 .0 2 .2 0 1 7 , g. 18.00
• od S ta n is ła w y  T o m c z y k  0 7 .0 3 .2 0 1 7 , g. 18 .00
• od  sąs iadów  T o m c z y k ó w  14 .03 .2017 , g. 18.00
• od  d y re k c ji,  g ro n a  p e d a g o g iczn e g o  i p ra c o w n ik ó w

Z e s p o łu  S z k ó ł T e c h n ic z n y c h  w  T u rk u  2 0 .0 3 .2 0 1 7 , g. 6 .30
• od  ko le ża n e k  i k o le g ó w  syna E m ila : W io le t ty , D a n u ty  i M a c ie ja  2 1 .0 3 .2 0 1 7 , g. 6 .30

• od  n a u c z y c ie li h is to r i i  i w ie d z y  o sp o łe cze ń s tw ie
z Z e s p o łu  S z k ó ł T e c h n ic z n y c h  w  T u rk u  18 .04 .2017 , g. 7 .00

• od  są s iadów  Z o f i i  i Jana M a rc in ia k ó w  z ro d z in ą  2 5 .0 4 .2 0 1 7 , g. 18.00
• od  a b so lw e n tó w ^  ro c z n ik a  1978, k lasa  8a 0 2 .0 5 .2 0 1 7 , g. 18.00 
•o d  V io le t ty  i P a w ła  W e rn e r z ro d z in ą  0 9 .0 5 .2 0 1 7 , g. 18.00
• od  E lż b ie ty  i M a r iu s z a  P y s z y ń s k ic h  z c ó rk ą  A n ią  1 6 .05 .2017 , g. 18.00
• od  ro d z in y  Ś c ib o ró w  2 3 .0 5 .2 0 1 7 , g. 18.00

R z y m s k o -K a to lic k a  P a ra fia  M a t k i  B ożej C zęsto cho w sk ie j w  K o le , u l. B lizn a  40

• od  ch rze śn ia ka  M a r iu s z a  S zym cza ka  z ro d z in ą  0 7 .0 7 .2 0 1 7 , g. 7 .00
• od  s io s try  G ra ż y n y  S zym cza k  z ro d z in ą  2 0 .0 7 .2 0 1 7 , g. 7 .30

P a ra fia  R zym sko -K a to licka  pw . Św. S tan is ław a B .M . w  M a la n o w ie , ul. P ołudn iow a 9

• od  k o le ż a n k i R e n a ty  z  ro d z in ą  2 3 .1 2 .2 0 1 7 , g. 17.00

P a ra fia  R z y m s k o -K a to lic k a  pw . M a t k i  B ożej F a tim s k ie j w  O b rz ę b in ie
• od  ks iędza  p ro b o szcza  S ta n is ła w a  N a s iń s k ie g o  m sza zos ta ła  o d p ra w io n a  3 0 .1 2 .2 0 16r.

4«ft4w*
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W ójt Brudzewa zaprasza do społecznych konsultacji

W poszukiwaniu recepty 
na życie po węglu

W gminie Brudzew rozpoczęto konsultacje społeczne, których celem jest wyznaczenie obszaru ob
jętego szeroko pojętą rewitalizacją. Nie chodzi tylko o „odnowienie” zdegradowanego przez odkrywki 
środowiska przyrodniczego, gospodarczego czy zrujnowanych budynków i dróg, ale także społecznych 
relacji i więzi. -Chciałbym, żebyście państwo, kiedy wrócicie do domów, przekazali informację o tym, że 
rozpoczęły się konsultacje i zachęcali wszystkiego do udziału w nich. Jest takie trafne stare powiedzenie 
- ja k  sobie pościelimy, tak się wyśpimy -  podkreślał Cezary Krasowski, wójt gminy Brudzew, podczas 
pierwszego spotkania w tej sprawie, jakie odbyło się w Ośrodku Kultury Wozownia w Kolnicy.

Na spotkanie w Wozowni, zor
ganizowane we wtorek 10 stycznia, 
zaproszono wszystkich mieszkańców, 
w szczególności kilku miejscowości, 
położonych w obszarach zdegrado
wanych. Z zaproszenia, które trafiało 
do większości domów w Kwiatko- 
wie, Koźminie, Janiszewie, Janowie 
i Głowach skorzystało kilkudziesięciu 
mieszkańców. Ich udział w dalszych 
pracach powinien być znaczący, do 
czego zachęcał zarówno wójt Cezary 
Krasowski, jak i Andrzej Karkowski,

się zgodnie z ustawą o rewitalizacji, 
a nie ustawą o samorządzie, jak czy
ni to większość gmin. Zdecydowały 
o tym przynajmniej dwa cele, jakie 
chce osiągnąć Brudzew. Po pierwsze 
daje to możliwość pierwokupu tere
nów położonych pod odkrywkami, a 
obecnie jeszcze będących własnością 
kopalni. Po drugie -  ze względu na 
wyznaczony odgórnie podatek grun
towy -  ukróca potencjalne spekulacje 
ziemią znajdującą się na obszarach 
poddawanych rewitalizacji.

raczej procesem, którego celem osta
tecznym jest poprawa jakości życia 
mieszkańców. A skoro tak, to zacho
dzi konieczność uczestnictwa w tym 
procesie jak największej ich liczby. 
I to zarówno tych pojedynczych, jak 
i zrzeszonych w stowarzyszeniach, 
fundacjach, czy reprezentantów dzia
łających w gminie firm. -Na proces 
rewitalizacji musimy spojrzeć tro
chę ponad nasze miejscowe interesy 
-  zauważył Karkowski. Rewitalizacją 
można objąć bowiem jedynie 30 proc.

odsetek mieszkańców korzystających 
z pomocy społecznej, większa licz
ba mieszkańców w starszym wieku, 
mocno przekształcona, czasem wręcz 
zniszczona (przez kopalnię), prze
strzeń i środowisko. Jednak nie same 
wskaźniki decydują o wyznaczeniu 
obszaru zdegradowanego, który po
winien być także istotnym obszarem 
dla rozwoju gminy. Jak mówił wójt 
Cezary Krasowski rozwój ten ma 
opierać się na dwóch filarach. Pierw
szym z nich -  położonym na zacho
dzie gminy - ma być Olimpia, czyli 
strefa inwestycyjna. Drugim filarem 
-  na wschodzie -  powinny być tereny 
pokopalniane z odkryciami w Koźmi
nie i Kwiatkowie, mające stanowić in
kubator działalności w sferze kultury, 
edukacji, rekreacji czy sportu.

Z diagnozy przygotowanej przez 
firmę Green Key wynika, że to te
reny Kwiatków, Koźmin, Janiszew, 
Janów i Głowy stanowią obszar zde
gradowany. A już obszar samej rewi
talizacji ograniczył się do części tych 
miejscowości. Granice ich znajdują

ha, tak więc powierzchnia propono
wanego obszaru zdegradowanego nie 
przekracza 20 proc.

Zanim jednak radni pod ej mą de
cyzje co do właśnie takich granic re
witalizacji uwagi mogą zgłaszać sami 
mieszkańcy. Można to robić na miej
scu w urzędzie, można za pomocą 
wspomnianych stron internetowych. 
Konsultacje w sprawie wyznaczenia 
ostatecznej wielkości obszaru rewi
talizacji mają potrwać do 7 lutego. 
Dopiero po nich nastąpi kolejny etap, 
w którym zgłaszane mają być wnioski 
oraz projekty społeczne i gospodar
cze, za pomocą których nastąpić ma 
realizacja głównego celu, jakim jest 
poprawa jakości i perspektyw życia 
mieszkańców poprzez rewitalizację 
terenów pokopalnianych i przycią
gnięcie nowych inwestycji na obszar 
Gminy Brudzew. Będzie to już ko
lejny ważny etap, bowiem pomysły 
zgłaszane przez społeczność lokalną 
wpisujące się oczywiście w strategię 
rozwoju gminy, będą miały szansę 
na otrzymanie poważnego wsparcia 
finansowego.

-Wiem, że jest takie przekona
nie: gmina da, gmina zrobi, a ja dziś 
proszę was o aktywność. Zróbmy to 
wspólnie - apelował wójt Krasowski. 
-Mówimy, że tereny pokopalnia
ne mogą być lokomotywą, ale tak 
naprawę to lokomotywą możemy 
być tylko my sami, społeczeństwo. 
Liczymy na was, na skrytykowanie

Podczas spotkania Andrzej Karkowski wraz z wójtem Cezarym Krasowskim prezentowali i wyjaśniali założenia programu rewitalizacji, zachęcając do licznego udziału w tym procesie 
mieszkańców.

przedstawiciel firmy Green Key, wy
łonionej w przetargu do przygotowa
nia „Programu Rewitalizacji Gminy 
Brudzew na lata 2016 -  2023”.

Uczestnikami tego programu 
mają być przede wszystkim miesz
kańcy wyznaczonych do rewitaliza
cji obszarów. Gmina jako jedyna w 
powiecie wybrała trudniejszą drogę 
do celu -  proces ten będzie odbywał

Pierwszym elementem tego proce
su jest wskazanie obszarów zdegrado
wanych, nie tylko pod względem go
spodarczym, czy środowiskowym, ale 
także przestrzenno-funkcjonalnym i 
w sferze technicznej. Pierwszorzędne 
znaczenie ma jednak sfera społeczna. 
Bowiem jak zaznaczył Karkowski, re
witalizacja nie powinna już kojarzyć 
się jedynie z odnową budynków, a

powierzchni gminy i 20 proc, liczby 
mieszkańców. Dlatego konieczne 
było przygotowanie diagnozy spo
łeczno-gospodarczej, nad którą prace 
rozpoczęły się już w ubiegłym roku, 
pomocnej we wskazaniu obszarów 
zdegradowanych. Czyli takich, na 
których z większą siłą występują zja
wiska kryzysowe typu wyższe bez
robocie, a co za tym idzie większy

się na mapie, umieszczonej także na 
stronie internetowej Urzędu Gminy 
w Brudzewie. Łączna liczba miesz
kańców wydzielonych miejscowości 
zaliczonych do obszaru zdegradowa
nego wynosi 893 osoby, co stanowi 
około 15 proc, ogólnej liczby ludno
ści Gminy Brudzew (przy całkowitej 
liczbie ludności w gminie 6047 osób). 
Powierzchnia gminy wynosi 11.263

lub zaakceptowanie naszej propo
zycji.

Warto dodać, że 90 procent kosz
tów przygotowania programu rewita
lizacji sfinansowanych zostało przez 
Ministerstwo Rozwoju i wojewódz
two wielkopolskie ze środków Unii 
Europejskiej, w ramach Programu Po
moc Techniczna 2014 -  2020.

ika

Filarem rozwoju gm iny na wschodzie ma byc strefa inwestycyjna w  Olimpii. Na wschodzie wielką nadzieją są tereny pokopalniane, które jednak wymagają rewitalizacji w wielu 
obszarach, nie tylko infrastrukturalnych.
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W ZST polonez rozpoczął przygotowania do matury

Cztery lata minęły jak jedna
Polonezem maturzyści z Zespołu Szkół Technicznych zainaugu

rowali w powiecie symboliczny czas wymierzany stoma dniami do 
matury. Zanim jednak zabrzmiały dźwięki posypał się grad kwiatów 
i podziękowań. Za trud wychowania i opiekę dziękowali nie tylko 
nauczycielom, ale przede wszystkim rodzicom. Ostatnim należą się 
szczególne wyrazy uznania za zorganizowanie iście królewskiego 
przyjęcia.

Pierwsza studniówka już za nami. 
W sobotni (14 grudniajwieczór w 
Zajeździe Staropolskim w Olszówce 
bawili się uczniowie Zespołu Szkół 
Technicznych w Turku. Uroczystość 
poprowadzili maturzyści Klaudia La- 
tuszewska i Mateusz Jabłoński. Jak 
mówili, czekali na tę chwilę cztery 
lata. -W pierwszej klasie wydawała 
się nam ona tak odległa, że niemal 
nierzeczywista. Dziś staje się fak
tem. Są dwie drogi, by przeżyć ży
cie. Pierwsza - żyć tak, jakby nic nie 
było cudem. Druga - żyć tak, jakby 
cudem było wszystko. Nasze życie 
to ciągła wędrówka, a do celu wio-

wspomnienie pięknej młodości. Rok 
2017 jest dla was rokiem przełomo
wym. Przyszedł moment, aby zade
cydować co będziecie robić w życiu. 
Jednak to jeszcze przed wami. Nie 
mogę wam obiecać, że będzie to ła
twe, ale myślę, że jeżeli czegoś bar
dzo się pragnie, to można osiągnąć 
cel, na którym najbardziej nam 
zależy. Jestem pewna, że zrealizu
jecie swoje zamierzenia, a wyniki 
m atury odbierzecie z takim samym 
uśmiechem, jaki gości na waszych 
twarzach dzisiaj -  pocieszała swoich 
wychowanków Wioletta Adamiak, dy
rektor szkoły.

Rodziny chętnie pozowały wraz z maturzystami do pamiątkowych zdjęć.

Maturzyści dziękowali nie tylko rodzicom i dyrekcji szkoły, ale też 
wychowawcom, którzy przez cztery lata wspierali ich i podtrzymywali na 
duchu.

Maturzyści dziękowali swoim wa 
chowawcom za czteroletnią opiekę 
wsparcie. Bukiety kwiatów otrzymał 
Wojciech Szymański, Marzanna Brzi 
stowicz, Agata Buchali, Arkadius 
Michalak, Janusz Modrzejewski, Ed} 
ta Staszak, Małgorzata Szymański 
Iwona Mielczarek, Elżbieta Kruszyn; 
Magdalena Kliszewicz oraz Barbai 
Witkowska.

Przewodniczący Rady Rodzicó’ 
Sylwester Kąpielski dziękował 
uczycielom i dyrekcji szkoły za tri 
włożony w wychowanie młodzież 
-Dzięki waszemu zaangażowaniu j 
steśmy świadkami przemiany, jal 
dokonała się w umysłach i sercai 
naszych dzieci.

dą różne drogi. Czasem to twardy, 
ubity trakt, innym razem wąska 
ścieżka pełna kolein. Właśnie do
biega kresu kolejny etap naszej po
d ró ż y -  podkreślali. Maturzyści przy
znali, że początek nauki w technikum 
nie był łahyy. Idąc do szkoły widzieli 
obce twarze, mieli dużo nowych obo
wiązków, stąd brały się wątpliwości 
czy dotrzymają innym kroku. Jednak 
serdeczny uśmiech nowego wycho
wawcy, pierwsza dobra ocena oraz 
życzliwa pomoc kolegi, dały młodzie
ży przekonanie, że kroczą właściwą 
drogą. Dlatego podkreślali z przeko
naniem, że technikum nie jest dla nich 
tylko szkołą, ale drugim domem.

-Są w życiu niepowtarzalne chwi
le. Począwszy od dnia narodzin, 
pierwszy dzień pobytu w szkole, a 
także bal studniówkowy. Dziś jest 
czas zabawy i tańca, niezapomnia
ne przeżycie, które do końca życia 
pozostanie w waszej pamięci jako Poloneza tańczyły 34 pary.
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chwil

Poloneza w pierwszej parze wraz z Mateuszem 
Jabłońskim, rozpoczęła dyrektor Wioletta Adamiak.

Wreszcie przyszedł czas na poloneza. W 
tym roku zatańczyły go 34 pary, tradycyjnie 
już przygotowane przez Urszulę Mokrowiec- 
ką i Edytę Staszak. Uczniowie układy do 
najważniejszego tańca w życiu ćwiczyły od 
października ubiegłego roku. Zajęcia w szkol
nej sali gimnastycznej odbywały się raz w  ty
godniu. Choreografki co roku wprowadzają 
nowe elementy taneczne, ale trzeba przyznać,

że tegoroczny polonez faktycznie nie należał 
do najłatwiejszych. Już choćby ze względu 
na liczbę par! -Oczywiście podpatrujem y 
elementy taneczne w internecie, ale też po
mysły rodzą się na miejscu, czasem podczas 
prób. Cieszymy się, że w tym roku zgłosiło 
się tyłu chętnych. Do tego uczniowie byli 
bardzo zdyscyplinowani i uczestniczyli 
regularnie w próbach. To ważne, bo gdy

braknie choćby jednej osoby, nie można 
przećwiczyć całego układu -  chwaliły mło
dzież nauczycielki.

Wreszcie przyszedł czas na zabawę. 
Uczniowie słowa dyrektor Adamiak, by zdali 
egzamin dojrzałości ze wspaniałej zabawy, po
traktowali poważnie i odpowiedzialnie bawili 
się na swoim pierwszym balu. Tradycyjne już 
podczas studniówki grał zespół Bravo. ił

Padł rekord

P
o raz kolejny z sukcesem za
grała w Dobrej Wielka Orkie
stra Świątecznej Pomocy. Ko
ordynatorem działań była Aleksandra 

Gajewska, która nadzorowała zbiórkę 
nie tylko na terenie gminy Dobra, ale 
też w Kowalach Pańskich w gminie 
Kawęczyn i w Boleszczynie w gmi
na Przykona. Wolontariusze rozbiegli 
się po gminie, by zbierać datki. W 
gminie Dobra pracowało 37 wolonta
riuszy, w Kowalach Pańskich 10, a w 
Boleszczynie 4.

W Centrum Kultury działał sztab 
koordynujący akcję. Podliczaniem 
zebranego grosza zajmowały się mię
dzy innymi tak odpowiedzialne oso
by jak Elżbieta Pawłowska - kierow
niczka Miejsko-Gminnego Ośrodka

Pomocy Społecznej, Ewelina Gręzic- 
ka - dyrektorka Biblioteki Publicznej 
i Katarzyna Palczewska - księgowa w 
jednej z turkowskich firm.

O godzinie 17.00 rozpoczął się 
koncert. Występowali soliści, zespoły 
dziecięce i młodzieżowe oraz orkie
stra dęta OSP Dobra-Żeronice i ze
spół śpiewaczy Serenada. Gościnnie 
wystąpił zespół wokalny z Przykony. 
Szczególnie ciepło przyjęte został 
dziewczęcy zespół „Krasnoludki” 
z najmłodszej grupy przedszkolnej. 
Trzy i czterolatki tańczyły i śpiewały 
z wielkim animuszem. W przerwach 
pomiędzy kolejnymi występami li
cytowano gadżety WOŚP oraz upo
minki podarowane przez dziewięt
nastu darczyńców. Były to miedzy

(art) Najmłodsze wolontariuszki dobrskiego sztabu.

innymi torty od cukierników z Dobrej i Malanowa, ro
wer, obraz olejny, kosze wędlin z miejscowego zakładu, 
a nawet usługa pomalowania mieszkania o powierzchni 
50 metrów kwadratowych. Licytację prowadzili: Elżbieta 
Jesionek i Tomasz Gil. Jeden z tortów kupiony został za 
1500 zł. Burmistrz Andrzej Piątkowski ufundował białe
go misia, którego następnie wylicytował i podarował do 
kolejnej licytacji.

Wolontariusze zebrali 12.333 zł. Licytacja przyniosła 
ponad 5000 zł. Razem zebrano 18.130 zł co jest nowym 
rekordem WOŚP w Dobrej. Z dobrskim sztabem współ
pracowało 19 wolontariuszy z gminy Władysławów. Tam 
zebrano 6500 zł. Dobrski finał zakończył światełko do 
nieba. Fajerwerki strzeliły w niebo z małej wysepki na 
stawie za Centrum Kultury.

Krasnoludki zdobyły serca publiczności. IV sztabie skrupulatnie podliczano każdy grosz.
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XIX Ranking Szkół Ponadgimnazjalnych

Powiatowa oświata w cieniu metropolii
Formalnie to już XIX ranking dziennika Rzeczpospolita i miesięcznika Perspektywy. Ale w obowiązującej formule jest to dopiero siódma edycja. I w tegorocznym 

zestawieniu Liceum Ogólnokształcące w Turku, zajmując 409 miejsce po raz siódmy z rzędu lokuje się na elitarnej liście najlepszych 500 liceów, których w skali kraju 
jest łącznie 1876. Odmienne kryteria obowiązują w przypadku listy rankingowej średnich szkół technicznych, stąd jest to oddzielny ranking. I na tej liście oba działające 
na terenie powiatu tureckiego technika wypadają dość przeciętnie.

Jeden ranking ale z dwoma 
listami

Jeszcze siedem lat temu licea i 
średnie szkoły techniczne były na 
jednej liście rankingowej. A przecież 
licea i technika to dwie odmienne rze
czywistości edukacyjne. Dlatego bar
dzo dobrze się stało, że od 2011 roku 
obowiązują dwie odrębne listy ran
kingowe. Dla tej licealnej kryterium o 
największej wadze stanowi ocena eg
zaminu maturalnego z przedmiotów 
dodatkowych. Bo aż 45 proc. Z kolei 
sukcesy w olimpiadach przedmio
towych w rankingu licealnym ważą 
w 30 proc. Natomiast dla techników 
oba te kryteria mają mniejszą wagę, 
bo odpowiednio - 30 i 20 proc. Za to 
w aż 30 proc, waży w tym przypadku 
wynik egzaminu zawodowego, które
go nie ma w liceach.

Kryterium oceny z maturalnych 
przedmiotów obowiązkowych dla lice
ów ma wartość 25 proc., a dla techni
ków - 20 proc.

Należy też wspomnieć o różnicy 
w długości obu list rankingowych. Na 
licealnej mieści się 500 szkół na 1876 
liceów w skali kraju, a lista rankingo
wa techników obejmuje 300 pozycji 
na 1779 techników w Polsce.

I na koniec, gwoli przypomnienia 
dodajmy, że obecna XIX edycja obu 
rankingów powstała na podstawie 
wyników maturalnych za rok 2016.

Awans LO w Turku
na rankingowej liście

1 tak, na tegorocznej liście rankingo
wej liceów szkoła w Turku uplasowała 
się na 409 miejscu. W porównaniu z 
ubiegłoroczną listą oznacza to awans 
o 55 pozycji. Ale na bodaj większą 
uwagę zasługuje fakt, że LO w Turku 
znalazło się na tej prestiżowej liście po 
raz siódmy z kolei. Co należy uznać 
za sukces. Zwłaszcza w kontekście 
procesów postępującej marginalizacji 
ośrodków prowincjonalnych. Również 
na polu edukacyjnym. A w przypadku 
powiatu tureckiego od lat mamy na- 
dreprezentację licealna w kolejnych 
rocznikach naszej młodzieży. O ile 
bowiem w roku 2016 w powiecie ture

Spotkanie noworoczne Towarzystwa Samorządowego

Strategię ujawnią w marcu
Tym razem w Malanowie spotkali się członkowie Towarzystwa Samorządowego z powiatu tu

reckiego. Z różnych powodów nie pojawiło się kilku czołowych działaczy. Prezes Ireneusz Kolenda 
podsumował miniony rok i zapowiedział przedstawienie na początku marca programu na 2017 rok.

Jak co roku działacze Towarzy
stwa Samorządowego z powiatu ture
ckiego „przybieżeli” na noworoczne 
spotkanie. Tym razem gospodarzem 
było Koło Gminne w Malanowie. Do 
jednego z tamtejszych lokali przyby
ło około 90 osób. Najwięcej z miasta 
Turku (ponad trzydzieści osób) i z 
gminy Kawęczyn - 20. Byli też przed
stawiciele gospodarzy oraz gmin Tu
liszków, Turek i Przykona.

Przybyłych powitał Michał Haras- 
ny - radny powiatowy i prezes Koła 
Gminnego TS w Malanowie. Byli

V IR IB U S  U N IT IS
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Podczas kiedy w publikowanym przez Perspektywy rankingu od lat swoją dominującą pozycję utrzymują 
licea z dużych miast, sam fakt znalezienia się LO w Turku na elitarnej liście 500 najlepszych liceów kraju 
wypada uznać za niezły wynik. Pamiętając przy tym, że w roku w roku 2014 nasze LO lokowało się najwyżej 
w rankingu, bo na 321 miejscu.

ckim do matury przystąpiło 679 osób, 
to w samym Liceum Ogólnokształcą
cym było ich 336. Wypada też odno
tować, że tym samym turkowskie LO 
jest najliczniejszą szkołą tego typu w 
Wielkopolsce, a na palcach jednej ręki 
da się w województwie policzyć licea 
z liczbą uczniów na poziomie 250 w 
roczniku. W pozostałych przypadkach 
liczba ta nie sięga dwustu uczniów, a 

Tabela 1

Lokaty L iceum  O gólnokształcącego w  Turku na ogó lnopo lsk ie j liśc ie  rankingow ej
Ranking 2017 2016 2015 2014 2013 2012 2011

Lokata 409 464 498 321 404 466 386

Tabela 2

Lokata LO w Turku na liśc ie  rank ingow ej w o jew ó dztw a w ie lkopo lsk iego
R ocznik lis ty 2017 2016 2015 2014 2013

Lokata L0 30 36 46 24 35

wśród nich wójtowie z gmin Kawę
czyn i Turek oraz Wiaczesław Bondar 
z Tulczyna na Ukrainie. Zaskoczył 
brak Ireneusza Niewiarowskiego - pre
zesa wojewódzkiego TS i Mirosława 
Mękarskiego - prezesa powiatowego 
TS w poprzedniej kadencji. Uspra
wiedliwił ich Ireneusz Kolenda - obec
ny prezes powiatowy TS. Prezes Nie
wiarowski startował w biegu „Policz 
się z cukrzycą”, którego uczestnicy 
wsparli akcję Wielkiej Orkiestry Świą
tecznej Pomocy. Mirosława Mękar
skiego dopadła z kolei niespodziewa

najczęściej oscyluje wokół 150. Czyli 
połowy uczniów LO w Turku.

Zatem w powyższym kontekście 
fakt, że LO w Turku w ogóle trafia na 
elitarną listę 500 najlepszych liceów 
kraju i tak wypada uznać za niezły 
wynik. Pamiętając przy tym, że w 
roku w roku 2014 nasze LO lokowało 
się najwyżej w rankingu, bo na 321 
miejscu.

na choroba. Nikt nie był nam wstanie 
wytłumaczyć, dlaczego nie ma wójta 
Sławomira Prentczyńskiego, związa
nego od kilku lat z TS. Zabrakło też 
Ryszarda Papierkowskiego, których 
jest co prawda członkiem PiS, ale nie 
opuszczał TS-owskich spotkań.

Prezes Kolenda wysoko ocenił 
działalność Towarzystwa w minionym 
roku. Szczególnie podkreślił wagę 
funduszu stypendialnego, wspoma
gania ubogich przez Koniński Bank 
Żywności i akcję Pogotowie Świętego 
Mikołaja. Wspomniał też nieobecnego

Oświatowa dominacja metro
polii, czyli duży może więcej

Na podstawie rankingu ogólnopol
skiego powstają listy w poszczegól
nych województwach. Wśród wiel
kopolskich ogólniaków LO w Turku 
znalazło się na 30 miejscu. Przed 
nami znalazło się 15 szkół licealnych 
z Poznania i 7 liceów z byłych miast 
wojewódzkich (Kalisz, Konin, Lesz

dr Piotra Geblera - członka zarządu 
Powiatowego TS, który leczy się po 
wypadku. Życzył mu szybkiego po
wrotu do zdrowia i działalności.

Prezes Kolenda poinformował 
o trwających pracach nad strategią 
działania TS w powiecie tureckim na 
2017 rok. Mają zostać zakończone z 
lutym, a na początku marca podane 
do publicznej wiadomości, szczegó
łów na razie nie ujawniał. Zapowie
dział feż organizację spotkań Zarzą
du Powiatowego z poszczególnymi 
gminnymi kołami TS.

Ks. prałat Stanisław Płaszczyk 
- proboszcz malanowskiej parafii po
wiedział, że czuje się dumny i urado
wany z zaproszenia na to spotkanie. 
Życzył jego uczestnikom Bożego 
Błogosławieństwa oraz wiary w sens 
tego co robią. Po modlitwie łamano 
się opłatkiem i składano sobie nowo
roczne ż y c z e n i a . ( a r t )

no i Piła). Pozostała siódemka szkół, 
które na liście wojewódzkiej znalazły 
się przed nami to: Kępno (12), Ostrów 
Wlkp. (15), Jarocin (20), Ostrzeszów 
(23), Śrem (26), Kościan (27), Gnie
zno (28). Czyli w pierwszej 30 listy 
wojewódzkiej mamy raptem 8 (razem 
z LO w Turku) liceów z powiatów 
ziemskich. Ale aż pięć z nich to do-

* piero trzecia dziesiątka. Bo w pierw
szej dziesiątce mamy aż osiem liceów 
z Poznania plus Kalisz i Leszno.

Ta swoista „metropolizacja” jest zja
wiskiem o charakterze ogólnopolskim. 
Bo w pierwszej dziesiątce listy mało
polskiej jest aż 9 liceów z Krakowa. Na 
Dolnym Śląsku -  7 jest z Wrocławia i 
po jednym liceum z Jeleniej Góry, Wał
brzycha i Lubina. Wjdać więc zjawisko 
edukacyjnej marginalizacji ośrodków 
prowincjonalnych. Na co wpływ ma z 
pewnością podział na powiaty grodzkie 
i ziemskie. Te pierwsze, czyli z natury 
duże ośrodki mają jedne budżety na całą 
oświatę, tymczasem powiaty ziemskie 
mają środki tylko na szkoły średnie, bo 
pozostałe finansowane są przez gminy. 
Przez co instytucja powiatu ziemskiego 
w wpisuje się w proces marginalizacji 
prowincji.

Ranking techników, czyli 
techniczne tradycje zaboru 
pruskiego

Na obejmującej 300 pozycji ogól
nopolskiej liście rankingowej tech
ników jeszcze nigdy nie znalazły się 
dwie działające w powiecie tureckim 
szkoły techniczne. Z tym, że z woje
wództwa wielkopolskiego na liście 300 
szkół technicznych znalazło się jedynie 
21 techników z terenu naszego woje
wództwa. Ale czy to tylko przypadek, 
że wśród tych 21 szkół tylko jedna jest

z zaboru rosyjskiego? Nie zmienia to 
faktu, że wyniki rankingowe zarówno 
Zespołu Szkół Technicznych w Turku, 
jak i Zespołu Szkół Rolniczych w Kacz
kach Średnich można uznać za dość 
przeciętne. Bowiem w przypadku ZST 
jest to 84 lokata na liście wojewódz
kiej, a dla ZSR -  86. W porównaniu z 
rokiem ubiegłym jest to dla ZST spa
dek z 79 pozycji, a dla ZSR awans z 96 
miejsca w województwie. Przed naszy
mi technikami plasują się jednak liczne 
technika szkoły z powiatów sąsiednich. 
A to już może niepokoić. Przy tej okazji 
warto może zwrócić uwagę na większą 
specjalizację kształcenia w technikach 
w sąsiednich powiatach. Porównując 
je z wielobranżowym molochem jakim 
jest nasz Zespół Szkół Technicznych. 
Biorąc to wszystko pod uwagę tym 
bardziej warto rozsądnie zainwestować 
miliony, które pozyskał powiat turecki 
wraz z powiatem kolskim.

Andrzej Jarek
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WOŚP Malanów

Piłka z autografami piłkarzy Gromu Malanów sprzedana została za 250 zł.

Zainteresowanie malanowskim finałem WOŚP było bardzo duże.

W
ielka Orkiestra Świątecz
nej Pomocy ponownie 
grała w Malanowie. Or
ganizatorem było Centrum Kultury 

i Sztuki, a szefem sztabu Karolina 
Wojtkowiak. Wolontariusze zbierali 
datki w stolicy gminy i w Dziadowi- 
cach. Skupiono się przede wszystkim 
na wiernych udających się na msze 
święte do malanowskiego kościoła

i dziadowickiej kaplicy. Finał akcji 
miał miejsce w malanowskiej świe
tlicy. Występowały zespoły dziecię
ce i młodzieżowe działające przy 
gminnych placówkach oświatowych 
i Centrum Kultury i Sztuki. Przeryw
nikami były licytacje orkiestrowych 
gadżetów i upominków podarowa
nych przez sponsorów. Był to między 
innymi komplet czterech krzeseł z

Sun Garden, torty, pluszowe serca itp. 
Piłka z autografami piłkarzy Gromu 
Malanów zlicytowana została za 250 
zł. W tej samej cenie poszedł jeden 
z tortów. Dziecięca koszulka WOŚP 
kupiona została za 155 zł.

Dzięki zaangażowaniu wolonta
riuszy i całego sztabu malanowskiej 
akcji, zebranych zostało w sumie 
8926, 13 zł. (art)

Ti/liszków

Hojny i zaangażowany
Nie można mieć żadnych wątpliwości co do tego, że społeczność gminy Tuliszków w pełni 

wsparła 25 Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Nie chodzi tu jedynie o wsparcie w f i
nansowe wyrażone kwotą 18.952 złotych jakie udało się zebrać w gminie. Docenić przecież należy 
także liczny udział publiczności w wieczornym koncercie, zaangażowanie wykonawców, ich opie
kunów, a w żaden sposób nie można pominąć udziału społeczności niewielkiego Grzymiszewa.

Wolontariusze, wychowankowie 
Przedszkola im. Kubusia Puchatka, 
uczniowie miejscowego Zespołu 
Szkół, młodzi sportowcy czy wokali
ści z MGOK-u. To ich zaangażowanie 
przełożyło się na sukces 25. Finału 
WOŚP w Tuliszkowie. A przecież 
pamiętać należy o ich szkolnych i 
przedszkolnych opiekunach. W tym 
przypadku swoistego symbolu nabra
ły słowa Julianny Cymmer, która pod
czas finału w Tuliszkowie z w pełni 
uzasadnioną dumą poinformowała, że 
w ramach 25. Finału WOŚP społecz
ność Grzymiszewa zebrała 7467 zło
tych i jeszcze l grosz.

Jeśli chodzi już o sam koncert fi
nałowy w Tuliszkowie, to rzecz jasna 
oprócz bogatej oprawy artystycznej

Julianna Cymmer przekazała uzbierane w Grzymieszwie 7467 tysiące 
złotych.

Hala sportowa w Tuliszkowie wypełniła się w niedzielny wieczór ludźmi hojnymi i zaangażowanymi.

stał się miejscem licytacji orkiestro
wych gadżetów. Co oczywiście było 
jedynie pretekstem do wzbogacenia 
funduszu 25 Finału WOŚP.

Zanim doszło do kulminacyjnej 
rozgrywki, w której za 1 tysiąc zło
tych zlicytowano koszulkę WOŚP, to 
w sześciu turach licytacyjnych ofero
wano takie fanty, jak choćby bukiet 
walentynkowy (135 złotych), łańcu
szek (210 zł), kalendarz (320 zł), ze
gar ścienny (270 zł) czy słoik miodu, 

RBCLAMA ■

za który zapłacono 105 zł. Oprócz 
hojności uczestników tuliszkowskie
go koncertu, wypada odnotować au- 
kcjonerskie talenty, którymi wykazała 
się prowadząca licytację Małgorzata 
Grzeszkiewicz.

W trakcie niedzielnego Fina
łu WOŚP łącznie na terenie gminy 
Tuliszków zebrano 18.952 zł. A co 
najważniejsze, do udziału w tej ak
cji udało się włączyć znaczną część 
gminnej społeczności. AJ

WYPOŻYCZALNIA AUT
SAMOCHODY: OSOBOWE ■ DOSTAWCZE ■ BUSY 

O  ROZBIŁEŚ AUTO I AUTO ZASTĘPCZE Z OC SPRAWCY
BEZ KOSZTÓW DLA CIEBIE I

H O S T E L
BARBÓRKA

62-700 Turek, ul. Legionów Polskich B t(l>: 601 786 189
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Rekordowa Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy w Turku

Moc jest z nami! Wielkie serca
Prawie 90 tysięcy złotych zebrano w sztabie Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy w Turku podczas niedzielnego finału Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy. Mieszkańcy byli wyjątkowo hojni i 
wrzucali do puszek pokaźne kwoty. Rekord pobiła jedna z młodych 
turkowlanek, która już od kilku lat jest wolontariuszką Orkiestry. 
Tym razem do swojej puszki zebrała 2200 złotych. Równie wysoko 
licytowano przedmioty podczas finałowej licytacji. Antoni Karolak na 
przykład postanowił za 4000 złotych zostać przez jeden dzień burmi
strzem Turku. Jednak trzeba przyznać, że bohaterami (nie tylko tego 
finału Orkiestry) zostali uczniowie miejskich podstawówek. Przy ich 
zaangażowaniu I hojności cała nasza reszta (łącznie z redakcją przy 
Kolskiej Szosie) powinna się głęboko schować pod ziemię! Należy 
leszcze wspomnieć, że nie zabrakło też złotych serduszek przekaza
nych przez turkowsklch przedsiębiorców, a także Szkołę Podstawową 
nr 4. Za te już historyczne pamiątki zapłacono łącznie 6760 złotych.

Rekordowe datki do
WOŚPowych puszek

Tegoroczny, jubileuszowy finał 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Po
mocy 2organizowahy został dla ra
towania życia dzieci na oddziałach 
pediatrycznych oraz dla zapewnienia 
godnej opieki medycznej seniorom. 
W Turku, podobnie jak i w innych 
polskich miastach, rozpoczął się już 
o dziewiątej rano. Na ulice miasta 
oraz Kawęczyna wyruszyło z pusz
kami 67 wolontariuszy -  od przed
szkolaków po dorosłe osoby. Do 
sztabu WOŚP w Turku tradycyjnie 
dołączyli uczniowie z ZS w Kawę
czynie i Gimnazjum w Słodkowie. 
Oddzielne sztaby zorganizowano w 
Malanowie, Dobrej i Tuliszkowie.

-Darczyńcy byli nie tylko bar
dzo mili, ale także hojni. Zbieramy 
datki na WOŚP już od pięciu lat, 
ale po raz pierwszy spotkałyśmy

IV niedzielę w sali gimnastycznej Słodkowskiego gimnazjum odbył się 
Halowy Turniej Piłki Nożnej. Wzięło w nim udział 10 zespołów. I miejsce 
zajął Tur 1921 Turek, II -  drużyna Profesorków, III -  piłkarze z Kawęczy
na. Stowarzyszenie Edukacja Kultura Sport zebrała podczas niego ponad 
1800 złotych.

iię z takim  zaangażow aniem  tur- 
kowian. Nie tylko do naszych pu
szek, ale też naszych koleżanek i 
kolegów, w padały banknoty nawet 
po sto złotych -  opowiadały młode 
wolontariuszki spotkane na ulicy. 
Stąd w tym roku z „rekordowej” 
puszki, zresztą wolontariuszki, która 
zawsze bije rekordy, wysypało się aż 
2220 złotych.

O godzinie 11.00, by wesprzeć 
Orkiestrę Owsiaka z Placu Wojska 
Polskiego w Turku do Poroża wyru
szył półmaraton towarzyski. Na me

Szlachetną akcję wsparli też turkowscy biegacze, organizując Towarzyski 
Półmaraton.

cie tegorocznej, piątej edycji przed
sięwzięcia, na biegaczy czekały 
medale, a p o  ich wręczeniu biesiada 
przy ognisku. W tym samym czasie 
na placu przed Klubem „Barbórka” 
wozy bojowe oraz sprzęt używany 
podczas akcji ratowniczych, prezen
towali strażacy nie tylko z Turku, ale 
też ochotnicy z okolicznych jedno
stek.

Po godzinie 16.00 zaczęło się 
dziać w małym parku przy domu kul
tury, gdzie rozstawiono namioty i za 
symboliczną złotówkę można było

kupić kiełbaski i kaszanki z grilla. 
Przy okazji można było ogrzać się 
przy ognisku, rozpalonym przez dru
hów z OSP Turek. Z kolei w budynku 
swoje talenty prezentowali wokaliści 
ze Studia Piosenki MDK prowadzo
nego przez Anetę Janiak, uczniowie 
Szkoły Podstawowej nr 1, 4 i 5, a 
także gimnazjaliści z Jedynk i” oraz 
Chór Nauczycielski.

Dzieciaki z podstawówek 
licytowały najgłośniej

Jednak najważniejsza część nie*

dzielnego finału -  
cytacja rozpoczęła 
18.00. Organiza
torów cieszył fakt, 
że uczestniczyło w 
nim tak dużo osób. 
Jak co roku, akcję 
wsparli uczniowie 
ze wszystkich tur- 
kowskich podsta
wówek. Dzieciaki 
jeszcze w grudniu 
organizowały w 
szkołach imprezy. 
„Jedynka” sprze
dawała upieczone 
przez dorosłych 
ciasta, zbierała też 
datki od rodziców 
i nauczycieli. Zgro
madzone tysiąc zło
tych dzieciaki przy
niosły na aukcję. Za 
500 złotych kupiły

orkiestrowa li
się o godzinie

Pieniądze do puszek zbierało 67 wolontariuszy. 
Turkowian wsparli też uczniowie z Zespołu Szkół w 
Kawęczynie i Gimnazjum w Słodkowie. Na zdję
ciu Ewa Frontczak ze Szkoły Podstawowej n r 4 w

Przysmaki przygotowane przez 
wszystkich uczniów szkoły sprze
dawały wolontariuszki z klasy 2 B.

3 B, jeszcze przed świętami Bożego 
Narodzenia, zorganizowali sprzedaż 
ciast w swojej klasie. Do ich kupna 
zaprosili nie tylko nauczycieli, ro 
dziców i kolegów, ale także Marcina 
Karolaka z rodziną i Macieja Freta 
Rodzina Karolaków dwa makowce 
kupiła za 1001 złotych, Maciej Fret 
za sernik w kształcie serduszka dał 
750 złotych. Dodatkowo uczniowie 
zebrali 4503 zł, które przeznaczyli 
na niedzielną licytację podczas fini- 
łu WOŚP. Za to stali się „posiadacza 
mi”, między innymi, dwóch zegarów 
ścienne, przekazanych przez WOŚP 
(za 2100 złotych). Szkoła przekazała
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i spore pieniądze!
też na aukcję złote ser
duszko. -Knpił je za 
1260 złotych Maciej 
Fret, a następnie od
dał nam z powrotem. 
Nie zatrzymamy go, 
tylko przekażemy na 
licytację w następ
nym roku -  mówili 
uczniowie.

Miejska „piątka” od 
grudnia przygotowała 
się do styczniowe
go finału. Do MDKu 
przyniosła 1560 zło
tych. Wylicytowali za 
nie między' innymi ko
szulkę i plakat WOŚP 
za 1214 złotych, a tak
że anioła wykonanego 
przez podopiecznych

faniądze zebrane podczas akcji w Gimnazjum nr 
2 Przekazane zostały na konto WOŚP.

Dwa zegary ścienne przekazane przez sztab Wielkie/ Orkiestry Świątecznej 
Pomocy za 2100 złotych, wyticytowałi uczniowie ze Szkoły Podstawowej nr 4.

Podczas niedzielnego finału WOŚP na scenie Miejskiego Domu Kultury 
w Turku wystąpili podopieczni tamtejszego Studia Piosenki, uczniowie ze 
wszystkich szkół podstawowych, a także Chór Nauczycielski.

wszystkich uczniów. 
Pieniądze zebrane pod
czas akcji zostały prze
kazane na warszaw
skie konto fundacji. 
Organizatorkami akcji 
byli: nauczycielki - 
Aleksandra Szafarz 
i Ewa Perlińska oraz 
Samorząd Uczniowski. 
Przedstawiciele Samo
rządu Uczniowskiego 
Gimnazjum nr 1 pod
czas piątkowej (13 
stycznia) akcji w szko
le zebrali 200 złotych. 
Pieniądze jeszcze tego 
samego dnia dostar
czyli do turkowskiego 
sztabu WOŚP. Także 
podczas niedzielnego 
finału, kilkunastu wo-

Najdroźej sprzedana została jednodniowa posada burmistrza. Wylicytował 
ją Antoni Karolak, a odebrali wnukowie przedsiębiorcy.

cił za pełnienie przez jeden dzień 
ftmkcji burmistrza. Powodzeniem 
cieszyły się też torty Trżypiętrowe 
działo Zdzisława Jesiołowskiego za 
1000 złotych kupił burmistrz Romu-

Serduszko podarowane na orkie
strę przez Bogdana Grebera, za 
2000 złotych wylicytował dla synka 
Kacper Drzewiecki.

ald Antosik z myślą o wszystkich 
uczestnikach. Za ciasto z logiem 
orkiestry Wiesława Szefilińskiego 
zapłacono podwójnie. Członkowie 
Ziemi Turkowskiej dali za niego 600 
zł, a spóźnieni na licytację Irena i 
Antoni Zesiukowie dołożyli jeszcze 
1000 złotych!

Po światełku do nieba, dla uczest 
ników licytacji wystąpił zespół Cliver.

Iwona Łccfcłańska-Pańczyk

ny wsparli WOŚP, zbierając 
^ ią d z e  do puszek zbierano też W Wyszy- pieniądze do orkiestrowych 
w  Na zdjęciu wolontariusze Eryk i Patryk puszek, trafiły one do sztabu 
*  Miejscowej szkoły podstawowej. w Dobrej

Podczas niedzielnego finału nie 
brakowało chętnych do licytacji

^ 'rszta tó w  Terapii Za jęciow ej za 

złotych.

Gimnazjaliści skromniej, ale 
ttfcsze coś

Gimnazjaliści tradycyjnie nie 
bytowali na sali MDKu, ale k w e -  

sto^ali dla Orkiestry wcześniej. W 
k a r te k ,  12 stycznia, w Gimnazjum 
rr 2 w T u rk u , jak co roku odbył się 
•Kiermasz pyszności” . Wolonta- 

z 2 B sprzedawali zdrowe i 
baczne dania, przygotowane przez

Najdroższe 
serduszka I fotel 
burmistrza

W tym roku na 
licytację przekaza
ne zostały cztery 
serduszka. Oprócz 
Szkoły Podstawowej 

1, złotą ozdobę 
podarowaną przez 
Antoniego Karola
ka wylicytowano 
za 2000 złotych, za 
tyle tyle samo po
szło serduszko Bog
dana* Grebera, nato
miast Haliny Nagler 
za 1100 złotych. Aż 
4000 złotych An
to n i Karolak zapła-

Burmistrz Romuald Antosik wylicytowanym przez siebie tortem poczę
stował turkowtan. Ciasto kupione przez stowarzyszenie Ziemia Turkowska 
oraz Irenę i Antoniego Zesiuków przekazano wolontariuszom.

Przez całe popołudnie na piętrze MDKu Uczono pieniądze z puszek.
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Wybieramy najpopularniejszego sportowca

Rozpoczynamy głosowanie
W tym tygodniu prezentujemy kandydatów, którzy wezmą udział w XXXIV Plebiscycie „Przeglądu Konińskiego na Najpo

pularniejszego Sportowca Regionu Konińskiego 2016 roku. Zwycięzcę wybiorą nasi czytelnicy. W tym roku zmieniamy nieco 
punktację nadesłanych głosów. Za jeden kupon z „Przeglądu Konińskiego” uczestnik plebiscytu otrzyma dziesięć punktów.
Jeden SMS odpowiadać będzie pięciu p

Miniony rok był dla sportowców z naszego 
miasta i regionu niezwykle udany. Nasze za
wodniczki i zawodnicy -  jak co roku -  trium
fowali w Polsce i na całym świecie. Sportowcy 
z Konina i okolic dumnie reprezentowali bia
ło-czerwone barwy na wielu arenach. Kilka 
drużyn wywalczyło upragniony awans do wyż
szej klasy rozgrywkowej. Po 28 latach przerwy 
mieliśmy też swojego olimpijczyka.

Którzy sportowcy wytypowani przez klu
by zasłużyli na największe uznanie? O tym 
przekonamy się w marcu, podczas uroczystej

gali, kiedy plebiscyt zostanie podsumowany. 
Jak co roku, na tym bez wątpienia najwięk
szym i najbardziej prestiżowym spotkaniu 
konińskich sportowców, nie zabraknie wyjąt
kowych gości. Dla publiczności zagra także 
gwiazda wieczoru.

Przypomnijmy, w 2016 roku nasi czytel
nicy ocenili najwyżej: w kategorii sportów 
olimpijskich Igora Jakubowskiego z „Zagłę
bia” Konin, a w kategorii sportów nieolimpij- 
skich Szymona Piotrowskiego z UKS „Samu
raj” Konin.

Jak głosować? Do końca lutego na łamach 
„Przeglądu Konińskiego” i „Echa Turku” bę
dziemy drukować kupon. Należy go wypełnić 
(wpisać imię i nazwisko typowanego spor
towca) i przesłać bądź przynieść do redakcji. 
Warto też podać własne imię i nazwisko, bo
wiem część głosujących będzie miała możli
wość obejrzenia marcowej gali na żywo. Do 
wygrania mamy zaproszenia na ten wyjątko
wy wieczór. Swój głos na najpopularniejsze
go sportowca można oddać także za pomocą 
SMS-ów. W treści wiadomości tekstowej wy-

PLEBISCYT
NA SPORTOWCA REGIONU KONIŃSKIEGO

starczy wpisać pk. (dyscypliny nieolimpijskie) 
lub pko. (dyscypliny olimpijskie), a po kropce 
numer sportowca. SMS należy wysłać na nu
mer 71601. Koszt wysłania wiadomości to 1,23 
zł (a.VAT).

W tym roku zmieniamy nieco punktację na
desłanych głosów. Za jeden kupon z „Przeglą
du Konińskiego” uczestnik plebiscytu otrzyma 
dziesięć punktów. Jeden SMS odpowiadać bę
dzie pięciu punktom.

mak

DYSCYPLINY OLIMPIJSKIE
BOKS

■  Mateusz Goiński (22 
lata) -  pięściarz Klubu 
Bokserskiego „Zagłębie” 
Konin (kat. wag. do 81 
kg). W 2016 roku został 
brązowym medalistą Mi
strzostw Polski Senio
rów, brązowym medalistą 

Młodzieżowych Mistrzostw Polski, a także za
jął drugie miejsce w Międzynarodowym Tur
nieju im. F. Stamma.

SMS o treści pko.l pod numer 71601

■  Igor Jakubowski (25 lat) 
-  pięściarz Klubu Bok
serskiego „Zagłębie” Ko
nin (kat. wag. do 91 kg). 
Został zwycięzcą świa
towego Turnieju Kwali
fikacyjnego do Igrzysk 
Olimpijskich Rio 2016. 

I uczestniczył w Igrzyskach Olimpijskich RIO 
2016.

SMS o treści pko.2 pod numer 71601

■  Aleksandra Kubiak (18
lat) -  pięściarka „Copa- 
cabany” Konin (kat. wag. 
do 51 kg). W 2016 została 
brązową i srebrną meda
listką Mistrzostw Polski 
Juniorek w Boksie. Jest 
członkinią kadry polski

juniorek.
SMS o treści pko.3 pod numer 71601

Damian Wiśniewski (19 
lat) -  pięściarz Klubu 
Bokserskiego „Zagłę
bie” Konin w kategorii 
do 91 kg. W 2016 wy
walczył brązowy medal 
Mistrzostw Polski Junio
rów .

SMS o treści pko.4 pod numer 71601

Natalia Wojdak (19 lat) 
-  pięściarka „Copacaba- 
ny” Konin (kat. wag. do 
51 kg). W ubiegłym roku 
zdobyła tytuł brązowej 
medalistki Mistrzostw 
Polski Juniorek w Bok
sie.

SMS o treści pko.5 pod numer 71601

a
i

KOLARSTWO

■  Emil Czyszczewski (18 
lat) -  zawodnik Koniń
skiego Ludowego Towa
rzystwa Cyklistów. W 
2016 roku zdobył tytuł 
srebrnego medalisty To
rowych Mistrzostw Pol
ski w wyścigu Keirin. Jest 

także członkiem Torowej Kadry Narodowej.
SMS o treści pko.6 pod numer 71601

Marcin Czyszczewski 
(20 lat) -  zawodnik Ko
nińskiego Ludowego 
Towarzystwa Cyklistów. 
W minionym roku został 
srebrnym medalistą Se- 
niorskich Torowych Mi
strzostw Polski w wyści

gu na 1000 m. To także członek Olimpijskiej 
Kadry Narodowej.

SMS o treści pko.7 pod numer 71601

■  Mateusz Kostański (18 
lat) -  zawodnik Koniń
skiego Ludowego To
warzystwa Cyklistów. 
W 2016 roku zdobył ty
tuł srebrnego medalisty 
Szosowych Mistrzostw 
Polski w jeździe indywi

dualnej na czas, brązowego medalisty Szoso
wych Mistrzostw Polski w wyścigu ze startu 
wspólnego, brązowego medalisty Torowych 
Mistrzostw Polski w wyścigu na 3000 m oraz 
brązowego medalisty Torowych Mistrzostw* 
Polski w wyścigu eliminacyjnym. To 26. za
wodnik Mistrzostw Europy w jeździe indywi
dualnej na czas i członek szosowej i torowej 
Kadry Narodowej Juniorów.

SMS o treści pko.S pod numer 71601

■
 Eryk Sobiech (23 lata) 

-  zawodnik Konińskiego 
Ludowego Towarzystwa 
Cyklistów. W minionym 
roku został srebrnym 
medalistą Torowych Mi
strzostw Polski w konku
rencji Sprint.

SMS o treści pko.9 pod numer 71601

Konrad Sosiński (17 lat) -  zawodnik Koniń
skiego Ludowego Towarzystwa Cyklistów. W 
2016 roku został srebrnym medalistą Ogól
nopolskiej Olimpiady Młodzieży w wyścigu 
ze startu wspólnego, brązowym medalistą

Mistrzostw Polski Dwó
jek na Szosie. Jest także 
członkiem szosowej i to
rowej Kadry Narodowej 
Polski.

SMS o treści pko. 10 
pod numer 71601

PIŁKA NOŻNA

■  Katarzyna Daleszczyk 
(27 lat) -  zawodniczka 
KKPK „Medyk” POLO- 
market Konin. Mistrzyni 
Polski Seniorek, zdo
bywczyni Pucharu Polski 
Seniorek, zwyciężczyni 
turnieju kwalifikacyjnego 

UEFA Women’s Champion’s League w Koni
nie w 2016 r., uczestniczka 1/16 UEFA Wo- 
men’s Champions League.

SMS o treści pko.ll pod numer 71601

Anna Gawrońska (38 
lat) -  zawodniczka KKPK 
„Medyk” POLOmarket 
Konin, w którym pełni 
funkcję kapitana. W 2016 
roku zdobyła tytuł Mi
strzyni Polski Seniorek. 
To także zdobywczyni

Pucharu Polski Seniorek, zwyciężczyni turnieju 
kwalifikacyjnego UEFA Women’s Championi 
League w Koninie w 2016 r., uczestniczka 1/16 
UEFA Women’s Champions League.

SMS o treści pko.12 pod numer 71601

Weronika Helińska (17 
lat) -  zawodniczka KKPK 
„Medyk” POLOmarket 
Konin, brązowa meda
listka Mistrzostw Polski 
U-19, zwyciężczyni tur
nieju kwalifikacyjnego 
UEFA Women’s Cham

p ion i League w Koninie w 2016 r., uczestnicz
ka 1/16 UEFA Women’s Champions League. 

SMS o treści pko.13 pod numer 71601

Lilyana Kostova (29 lat) 
-  zawodniczka KKPK 
„Medyk” POLOmarket 
Konin. W 2016 została: 
Mistrzynią Polski Se
niorek, zdobyła Puchar 
Polski Seniorek, zwy
ciężczyni turnieju kwali

fikacyjnego UEFA Women’s Cham pioni Le
ague w Koninie w 2016 r., uczestniczka 1/16 
UEFA W omeni Champions League, królowa 
strzelczyń rundy jesiennej sezonu 2016/2017. 

SMS o treści pko.14 pod numer 71601

Mateusz Nieznalski (26 
lat) -  zawodnik MKS 
„Olimpia” Koło. W obec
nym sezonie piłkarskim 
jest kapitanem drużyny 
seniorów występującej w 
konińskiej klasie okręgo
wej. W rundzie jesiennej

strzelił 4 bramki w lidze i 2 w Pucharze Polski. 
Jest podstawowym zawodnikiem oraz czoło
wą postacią drużyny. To wychowanek MKS 
Olimpia Koło. Jest trenerem drużyny Młodzika 
Młodszego (rocznik 2005).

SMS p treści pko.15 pod numer 71601

Monika Sowalska (18 
lat) -  zawodniczka KKPK 
„Medyk” POLOmarket 
Konin. W 2016 została 
brązową medalistką Mi
strzostw Polski U -19, 
zwyciężczynią turnieju 
kwalifikacyjnego UEFA

Women’s Champion’s League w Koninie w 
2016 r. Uczestniczka 1/16 UEFA Women’s 
Champions League.

SMS o treści pko.16 pod numer 71601

Aleksandra Stasiak (17 
lat) -  zawodniczka KKPK 
„Medyk” POLOmarket

I 1 Konin, brązowa meda-
. - listka Mistrzostw Polski

U -19, zwyciężczyni tur- 
nieju kwalifikacyjnego 
UEFA Women’s Cham

p ion i League w Koninie w 2016 r., uczestnicz
ka 1/16 UEFA Womeni Champions League. 

SMS o treści pko.17 pod numer 71601

PIŁKA RĘCZNA
Bartosz Glinkowski (27 
lat) -  zawodnik klubu 
SSRiR „Start” Konin. 
Gra na pozycji rozgrywa
jącego. Jest najskutecz
niejszym zawodnikiem 
drużyny seniorów „Star
tu” Konin grającej w II 

lidze piłki ręcznej. Zajmuje trzecie miejsce w 
klasyfikacji na najlepszego Strzelca II ligi piłki 
ręcznej w grupie 1.

SMS o treści pko.18 pod numer 71601

SZERMIERKA
Mateusz Godlewski (20 lat) -  zawodnik Ko
nińskiego Klubu Szermierczego. W 2016 roku 
zdobył następujące tytuły: brązowego medali
sty Indywidualnych Mistrzostw Europy Junio
rów, indywidualnego Mistrza Polski Juniorów, 
złotego medalisty Drużynowych Mistrzostw
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Polski Juniorów, złote
go medalisty Mistrzostw 
Polski Młodzieżowców. 
Był również uczestni
kiem Mistrzostw Świata 
Juniorów, Mistrzostw Eu
ropy Seniorów oraz zajął 
II miejsce drużynowo w

Pucharze Świata Juniorów.
SMS o treści pko.19 pod numer 71601

Sylwia Matuszak (20 lat) 
-  zawodniczka Konińskie
go Klubu Szermierczego. 
W 2016 roku została In
dywidualną Mistrzynią 
Polski Juniorów, srebrną 
medalistką Drużynowych 
Mistrzostw Polski Junio

rów, brązową medalistką Drużynowych Mi
strzostw Polski Młodzieżowców. Uczestniczyła

w Mistrzostwach Europy Juniorów i Mistrzo
stwach Świata Juniorów. Była trzecią zawod
niczką Pucharu Świata Juniorów. W minionym 
roku zajęła II miejsce drużynowo w Pucharze 
Świata Juniorów oraz I miejsce w szabli kobiet 
w Pucharze Europy Młodzieżowców.

SMS o treści pko.20 pod numer 71601

KOSZYKÓWKA
Aleksander Dziewa (20 
lat) -  koszykarz MKS 
MOS Konin. Jest człon
kiem Kadry Narodowej 
Koszykarzy do lat 20. 
W 2016 roku zdobył ty
tuł najlepszego Strzelca 
zbierającego fazy central

nej do lat 20. oraz brązowy medal Mistrzostw 
Polski Szkół Ponadgimnazjalnych.

SMS o treści pko.21 pod numer 71601

a
r

1 .

Polski IMAF oraz I miejsce w konkurencji 
kata ju-jitsu podczas Mistrzostw Europy 
IMAF.

SMS o treści pk.27 pod numer 71601

Bartłomiej Kobus (34 
lata) -  zawodnik Klubu 
Sportów Walki BUSHI- 
DO. W 2016 roku zajął 
II miejsce w konkurencji 
ju-jitsu mixed kumite kat. 
senior -83 kg podczas 
Mistrzostw Polski IMAF

oraz I miejsce w konkurencji kata ju-jitsu pod
czas Mistrzostw Europy IMAF.

SMS o treści pk.28 pod numer 71601

1
DYSCYPLINY NIEOLIMPIJSKIE

KARATE
Martyna Albanowska
(24 lata) -  zawodniczka 
UKS „OSiR Kleczew” -  
Karate. W 2016 roku za
jęła II miejsce w kumite 
indywidualnym seniorek 
na Mistrzostwach Polski 
Karate WKF oraz III miej

sce w kumite indywidualnym seniorek na Aka
demickich Mistrzostwach Polski Karate WKF. 

SMS o treści pk.22 pod numer 71601

Julian Kubiak (18 lat) -  
zawodnik Turkowskiego 
Klubu Karate. W minio
nym roku zajął III miej
sce w konkurencji kata 
na Mistrzostwach Europy 
European Kyokuchin- 
kai Tezuka Group Open

Championship.
SMS o treści pk.23 pod numer 71601

Sebastian Rympel (18 
lat) -  zawodnik Regio- 
nalrtego Klubu Karate 
Kyokushin Konin. W 
2016 roku został wicemi
strzem Europy w kumite, 
mistrzem Polski IBK Ka
rate Kyokushin w kumite.

Zdobył także I miejsce w kumite na Otwartych 
Mistrzostwach TSW, II miejsce na Międzyna
rodowym Turnieju Karate Kyokushin, oraz I 
miejsce w Pucharze Polski Karate Kyokushin. 

SMS o treści pk.24 pod numer 71601

Maria Stranc (18 lat) -  
zawodniczka UKS „OSiR 
Kleczew” -  Karate. W 
minionym roku zajęła 
III miejsce w kumite in
dywidualnym juniorek 
na Mistrzostwach Świa
ta WUKF, II miejsce w

kumite drużynowym juniorek na Mistrzostwach 
Polski WKF oraz III miejsce w kumite indywidu
alnym juniorek na Mistrzostwach Polski PZKF. 

SMS o treści pk.25 pod numer 71601

Justyna Szmajdka (23 
”  ^w od^czka UKS 

g .  ’ „OSiR Kleczew” -  Kara-
J L  JtI le' 2016 toku zdobyła 

W / l k  O lŁ  m  miejsce w kumite in-
’ dywidualnym seniorek

K na Mistrzostwach Europy
Karate IKU, II miejsce w 

kumite drużynowym seniorek na ME Karate 
IKU, I miejsce w kumite indywidualnym se
niorek na Mistrzostwach Polski Karate PZKF, 
III miejsce w kumite drużynowym seniorek w 
Akademickich Mistrzostwach Polski WKF oraz 
III miejsce w kumite indywidualnym seniorek w 
Akademickim Pucharze Polski Karate WKF.

SMS o treści pk.26 pod num er 71601

JU-JITSU
Marcin Gęsicki (39 
lat) -  zawodnik Klubu 
Sportów Walki BUSHI- 
DO. W minionym roku 
zdobył II miejsce w kon
kurencji ju-jitsu mixed 
kumite kat. senior -92 
kg podczas Mistrzostw

Monika Mazurek (25 
lat) -  zawodniczka 
Uczniowskiego Klubu 
Sportowego „Samuraj” 
Konin. W minionym 
roku zajęła I miejsce w 
konkurencji sport ju-jit
su kat. senior -65kg (na

Mistrzostwach Europy IMAF) i w konkurencji 
fighting ju-jitsu kat. kobiet open, II miejsce w 
konkurencji sport ju-jitsu kat. junior -65kg,*w 
konkurencji sport ken-jutsu kat. kobiet open, II 
miejsce w konkurencji ju-jitsu mixed kumite 
kat. -72kg, II miejsce w konkurencji sport ken- 
jutsu kat. senior, II miejsce w konkurencji in
dywidualnej grappling kat. senior, II miejsce w 
konkurencji indywidualnej sport ken-jutsu kat. 
senior oraz w konkurencji grappling kat. senior 
+70kg i III miejsca w Pucharze Polski ju-jitsu 
kata parami PAJJ i w konkurencji drużynowej 
sport ken-jutsu kat. senior.

SMS o treści pk.29 pod numer 71601

kurencji kata ju-jitsu kat. kobiety, II miejsce w 
konkurencji kata ju-jitsu kat. mixt, III miejsce 
w konkurencji sport ju-jitsu kat. senior +65kg, 
podczas Gtfli" Sportów Walki: II miejsce w 
Pucharze Polski Ju-Jitsu Kata Parami PAJJ, 
II miejsce w konkurencji fighting ju-jitsu kat. 
kobiet open. Na mistrzostwach Polski IMAF:
I miejsce w konkurencji ju-jitsu mixed kumite 
kat. +73kg, II miejsce w konkurencji ju-jitsu 
kata kat. pary mieszane +19 lat, na drużyno
wych MP/Grand Prix IMAF: I miejsce w kon
kurencji indywidualnej grappling kat. senior, II 
miejsce w konkurencji drużynowej kata ju-jitsu 
kat. senior, III miejsce w konkurencji drużyno
wej sport ken-jutsu kat. senior oraz na IV Ogól
nopolskim Turnieju Sztuk Walki: I miejsce w 
konkurencji grappling kat. senior +70kg i III 
miejsce w konkurencji kata ju-jitsu parami kat. 
senior.

SMS o treści pk.30 pod numer 71601

Szymon Piotrowski (19 
lat) -  zawodnik Uczniow
skiego Klubu Sportowego 
„Samuraj” Konin. W mi-, 
nionym roku na Mistrzo
stwach Europy IMAF 
zajął II miejsce w konku
rencji sport ju-jitsu kat. 
senior +94kg, II miejsce

w konkurencji kata ju-jitsu kat. mixt, podczas 
Gali Sportów Walki: I miejsce w konkurencji 
fighting ju-jitsu kat. mężczyzn open, II miej
sce w Pucharze Polski Ju-Jitsu Kata Parami 
PAJJ, na Mistrzostwach Polski IMAF: I miej
sce w konkurencji sport ken-jutsu kat. senior 
+ 180cm, II miejsce w konkurencji ju-jitsu kata 
kat. pary mieszane +19 lat, podczas Drużyno
wych Mistrzostw Polski Grand Prix IMAF: II 
miejsce w konkurencji drużynowej kata ju-jitsu 
kat. senior, II miejsce w konkurencji drużyno
wej ju-jitsu mixed kumite, kat. senior oraz na 
IV Ogólnopolskim Turnieju Sztuk Walki: II 
miejsce w konkurencji grappling kat. 1999-98 
+70kg, III miejsce w konkurencji sport ken-jut
su kat. junior/senior, III miejsce w konkurencji 
kata ju-jitsu parami kat. senior.

SMS o treści pk.31 pod numer 71601 
opr. AP

7'

Marika Piotrowska
(24 lata) -  zawodniczka 
Uczniowskiego Klubu 
Sportowego „Samuraj” 
Konin. W minionym 
roku zdobyła na Mistrzo
stwach Europy IMAF: I 
miejsce w konkurencji

grappling kat. senior +71 kg, II miejsce w kon
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Laureaci XXXIII Plebiscytu na Najpopularniejszego Sportowca Regionu Konińskiego
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R EG U LA M IN  XXXJV PLEBISCYTU „PRZEGLĄDU K O N IŃ SKIEG O "

NA NAJPOPULARNIEJSZEGO SPORTOW CA  
REGIONU K O N IŃ S K IEG O  ROKU 2016

Zagłosuj na swojego sportowca: 10 punktów za kupon z gazety, 5 punktów za SMS-a

I  O R G A N IZ A T O R  P L E B IS C Y T U

W yłącznym organizatorem Plebiscytu jest „W ydawnictwo -  Przegląd Koniński” sp. z o o .  z siedzibą 

w  Koninie, ul Przemysłowa 9, wpisane do KRS pod numerem 0000039266 z kapitałem zakłado

wym  w wysokości 82.500 zł w pełni wpłaconym, zwany dalej Organizatorem.

I I  C E L E  P L E B IS C Y T U :

■ promocja dokonań sportowców, trenerów i działaczy, ale przede wszystkim promowanie ducha 

jedności i kultury fizycznej,

• wyłonienie najpopularniejszej piątki sportowców regionu konińskiego w roku 2016 w kategorii 

dyscyplin o lim pijskich ,

•  wyłonienie najpopularniejszej piątki sportowców regionu konińskiego w  roku 2016 w kategorii 

dyscyplin n ieo lim pijskich ,

• wyłonienie trenera i działacza 2016 roku.

• wyłonienie najlepszego sportowca glosami dziennikarzy sportowych redakcji regionu konińskiego 2016.

I I I  Z G Ł A S Z A N IE  N O M IN O W A N Y C H  D O  U D Z IA Ł U  W  P L E B IS C Y C IE  

Kandydatów do udziału w  Plebiscycie zgłaszają kluby sportowe.

IV  S K Ł A D  K A P IT U Ł Y  P L E B IS C Y T U :

• Stanisław Piguła -  prezes „W ydawnictwa -  Przegląd Koniński”

•  Urszula Szatkowska -  wiceprezes „W ydawnictwa -  Przegląd Koniński”

•  M ilena Fabisiak -  sekretarz redakcji „Przeglądu Konińskiego”

■ Mateusz Krzesiński -  dziennikarz sportowy „Przeglądu Konińskiego”

V  Z G Ł O S Z E N IA  K A N D Y D A T Ó W  W  K A T E G O R IA C H :

D Y S C Y P L IN Y  O L IM P IJ S K IE

a. dyscyplina indyw idualna

Warunkiem zgłoszenia zawodnika do Plebiscytu jest osiągnięcie przez niego medalowego miejsca 

w co najmniej mistrzostwach Polski. Zawodnik ten w dniu zgłoszenia musi mieć ukończone 17 lal. 

Dopuszcza się zgłoszenie przez klub sportowy kilku zawodników spełniających wyżej opisany waru

nek. W  przypadku, gdy wśród uczestników/członków klubu brak jest zawodników, którzy uzyskali me

dalowe miejsca w co najmniej mistrzostwach Polski, klub ma prawo zgłosić tylko jednego kandydata. 

Term in  zgłoszenia kandydata  da Plebiscytu: 9.01.2017.

b. gra zespołowa

W  grach zespołowych kluby zgłaszają trzech kandydatów w  poszczególnych kategoriach w ieko

wych powyżej 17 lat, w  których zdobyli medal co najmniej mistrzostw Polski.

W  przypadku nieposiadania przez klub medalu mistrzostw Polski, istnieje możliwość zgłoszenia 

tylko jednego najlepszego sportowca reprezentującego daną dyscyplinę sportu.

T e rm in  zgłoszenia kandydata  do Plebiscytu: 9.01.2017.

D Y S C Y P L IN Y  N IE O L IM P IJ S K IE

a. dyscyplina indyw idualna

Warunkiem zgłoszenia zawodnika do Plebiscytu jest osiągnięcie przez niego medalowego miejsca 

w co najmniej mistrzostwach Polski. Zawodnik ten w dniu zgłoszenia musi mieć ukończone 17 lat. 

Dopuszcza się zgłoszenie przez klub sportowy kilku zawodników spełniających wyżej opisany waru

nek. W  przypadku, gdy wśród uczestników/członków klubu brak jest zawodników, którzy uzyskali me

dalowe miejsca w co najmniej mistrzostwach Polski, klub ma prawo zgłosić tylko jednego kandydata. 

Term in  zgłoszenia kandydata  do Plebiscytu: 9 .01.2017.

b. gra zespołowa

W  grach zespołowych kluby zgłaszają trzech kandydatów w  poszczególnych kategoriach w ieko

wych powyżej 17 lat, w  których zdobyli medal co najmniej mistrzostw Polski.

W  przypadku nieposiadania przez klub medalu mistrzostw Polski, istnieje możliwość zgłoszenia 

tylko jednego najlepszego sportowca reprezentującego daną dyscyplinę sportu.

Term in  zgłoszenia kandydata do Plebiscytu: 9.01.2017.

Kapituła Plebiscytu zastrzega sobie prawo do w eryfikacji przesłanych zgłoszeń.

Przyjęcie i zaakceptowanie przez kapitułę Plebiscytu zgłoszonych kandydatów stanowi dla spor

towca nominację.

Z A S A D Y  W Y B O R U  N A J P O P U L A R N IE J S Z E G O  S P O R T O W C A  R O K U  2016 r.

Uczestnik Plebiscytu to osoba, która przęśle co najmniej jedno zgłoszenie za pomocą kuponu lub SMS-a. 

Głosować na osoby nominowane do tytułu Najpopularniejszego Sportowca Roku 2016 można za pomocą:

-  SM S-ów ,

-  kuponów drukowanych na łamach „Przeglądu Konińskiego”, „Echa Turku" i „Przeglądu Kolskiego” .

Za pomocą S M S -ów  mogą głosować osoby pełnoletnie mające zdolność do czynności prawnych, 

które wyślą SM S -a na numer 71601, a w  treści wpiszą p L  (dyscypliny nieolim pijskie) lub pko. 

(dyscypliny o lim pijskie) oraz numer sportowca, który przyporządkuje nominowanemu zawodniko

w i Kapituła. Głosowanie SM S-ow e będzie trwało od 17.01.2017 roku od godz. 5.00 do 28.02.2017  

roku do godz. 24.00.

Koszt jednego SM S wynosi 1,23 zł z VAT.

Jeden uczestnik może przesiać dowolną ilość SMS-ów.

Jeden SM S odpowiada 5 punktom.

Za pomocą kuponu mogą głosować osoby, które prześlą lub dostarczą do siedziby Organizatora 

(redakcji „Przeglądu Konińskiego”, ul. Przemysłowa 9, 62-510  Konin) prawidłowo wypełniony  

oryginalny kupon opublikowany w  wym ienionych gazetach

W  treści kuponu należy wpisać wyłącznie jedno nazwisko sportowca, który jest nominowany do 

tytułu Najpopularniejszego Sportowca Regionu Konińskiego Roku 2016 oraz dane personalne 

uczestnika Plebiscytu (osoby oddającej głos).

Termin składania kuponów (liczy  się data stempla pocztowego) -  28.02.2017  r.

Jeden uczestnik może dostarczyć dowolną ilość kuponów.

Jeden kupon odpowiada 10 punktom

Prawo głosu na najpopularniejszego sportowca 2016 roku przysługuje także kapitule Plebiscytu. 

Jeden głos członka kapituły odpowiada 10 punktom.

Tytuł trenera, działacza roku przyznaje wyłącznie kapituła Plebiscytu i dziennikarze sportowi. Kapi

tuła konkursowa i dziennikarze sportowi wybierają także Najlepszego Sportowca Roku.

Zliczenie głosów dokonuje komisja Plebiscytu. W yniki uznane zostaną za ostateczne i objęte tajem 

nicą do momentu uroczystego ogłoszenia w yników  podczas gali Plebiscytu.

P O S T A N O W IE N IA  K O Ń C O W E

Terminem „Region Koniński”  objęte są powiaty: koniński grodzki, kolski, koniński ziemski, słu

pecki i turecki.
O dacie ogłoszenia w yników  Plebiscytu informuje Organizator i podaje do publicznej wiadomości 1 

przynajmniej 21 dni wcześniej.

Organizator zastrzega sobie prawo zmian w regulaminie i zobowiązuje się do ich opublikowania.

II liga kobiet

Alexas uległ 
faworytkom

Alersas Turek -  SMS Police
1:3 (-17, -24,16, -15)

AIexsas Turek: Justyna Kozłow
ska -  kapitan, Sandra Sobór, Agata 
Łowigus, Katarzyna Nowak, Kamila 
Matuszak, Justyna Waliś, Aleksandra 
Elko (libero), Inez Osajda, Oliwia 
Marczyńska, Karolina Lewandow
ska, trener Zbigniew Osajda

W rundzie rewanżowej w sobotni 
wieczór (14 stycznia) w Turku zagra
ły zespoły SMS Police (lider II ligi

w grupie 1) i Alexsas Turek (6 miej
sce w grupie 1). Początek spotkania 
był wyrównany i żadna z drużyn nie 
mogła osiągnąć zdecydowanej prze
wagi. Dopiero .od stanu po 16, zespół 
SMS Police wygrywał każdą akcję 
mimo walecznej obrony drużyny z 
Turku. Wygrana Polic 25:17 dała 
prowadzenie w meczu 1:0. W dru
giej odsłonie drużyna Alexsas Tu
rek prowadziła od pierwszych piłek, 
utrzymując przewagę 4, 5 punktów.

Trener SMS Police dokonał 6 zmian 
w swoim zespole. Alexsas, prowa
dząc w drugiej partii 21:16, 24:22 
nie potrafił zakończyć seta wygraną 
i pechowo przegrał 24:26. Trzeci set 
spotkania to wiema kopia drugiej od
słony, jednak tym razem podopiecz
ne trenera Osajdy pokazały lwi pazur 
i wygrały zdecydowanie 25:16. Po 
trzech partiach meczu SMS Police 
prowadził 2:1 i o jego losach miała 
zdecydować czwarta odsłona me
czu. Początek seta czwartego był 
wyrównany, jednak z każdą kolejną 
akcją zarysowywała się zdecydowa
na przewaga lidera tabeli grupy 1 
II ligi SMS Polce. Drużyna z Polic, 
prowadząc 7:6 w czwartym secie 
zaczęła wygrywać kolejne akcje i 
zdobyła przewagę 4 punktów. Prze
waga zespołu z Polic była widoczna 
coraz bardziej po każdej akcji. Osta
tecznie wygrana 25:15 i w meczu 3:1 
przypadła drużynie z Polic. Kolejne 
mecze rundy rewanżowej zadecydu
ją  o układzie tabeli oraz o tym z kim 
zagramy w play-ofif. oprać: ika

Wyniki 11 kolejki:
Alexsas Turek -  SM S Police 1:3 (-17, -2 4 ,1 6 ,-1 5 )

SKF Pol. Poznańska -  S pójn ia  S targard 3:1 (18, -2 1 ,1 7 , 20)
M urow ana G oślina -  UKŻPS Kościan 0:3 (-24 , -1 1 ,-2 2 )

KS Energetyk P -ń  -  C ulm en C hełm no 3:0 (2 5 ,1 9 , 21)

Tabela
1 .S M S  Police 11 26 28:14
2. UKŻPS COCCODRILLO Kościan 11 25 27:11

3. KS Energetyk Poznań 11 24 28:14
4. SKF P olitechn ika  Poznańska Poznań 11 17 22:22

5. KS S pójn ia S targard 11 14 22:25

6. Alexas Turek 11 12 20:26
7. KS M urow ana Goślina 11 7 14:29
8. A rm a r P rofi Auto Culm en C hełm no 11 7 9:29

X.

Ię
1

N3
Podopieczne Zbigniewa Osajdy uległy liderkom pierwszej grupy-Szko le  Mistrzostwa Sportowego Police.

Wiosenne przygotowania

Siedem sparingów Kasztelani
Przygotowania do rundy wiosennej rozpoczynają piłkarze Kasztelanii Brudzew, grającej w lidze 

okręgowej. Pod kierunkiem szkoleniowca Łukasza Kujawy, będą trenowali w hali oraz jeżeli pozwolą 
na to warunki atmosferyczne i stan murawy, także na boiskach otwartych

W okresie przygotowawczym 
zaplanowano siedem sparingów. 
Pierwszy ż nich rozegrany zosta
nie w sobotę 28 stycznia o godzinie 
13.00 na boisku o podgrzewanej na
wierzchni w Uniejowie. Rywalem 
brudzewskiej drużyny będzie GKS 
Sompolno - wicelider konińskiej 
klasy okręgowej. Również kolejne 
dwa mecze kontrolne odbędą się w

Uniejowie. Z CKS Zbiersk (kaliska 
A klasa) zagrają w sobotę czwartego 
lutego o godzinie 16.00, a w sobotę 
11 lutego o 18.30 z Wartą Krzymów 
(konińska A klasa).

Godzin i miejsc rozegrania ko
lejnych czterech spotkań jeszcze nie 
ustalono. Na razie znane są jedynie 
daty. W kolejne soboty Kasztelania 
zagra z: Orłem Grzegorzew (koniń

ska okręgówka) - 18 luty, ZKS Za
górów (konińska A klasa) - 25 luty, 
Korona Pogoń Stawiszyn (kaliska 
okręgówka) - 4 marzec, Warta Ru
min (konińska A klasa) - 11 marzec. 
Ten ostatni mecz będzie najpraw
dopodobniej jedynym, jaki zostanie 
rozegrany w okresie przygotowaw
czym na stadionie przy ul. Piaski w 
Brudzewie. (art)
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U N I E J O W A
Kolejna inwestycja w Uniejowie
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Remont skrzyżowania na K473
W Uniejowie szykuje się kolejna inwestycja. Tym razem z unijnych pieniędzy powstanie skrzyżo

wanie, na drodze krajowej w kierunku miejscowości Dąbie. Jak podkreślał burm istrz Józef Kaczma
rek, to bardzo potrzebna inwestycja, ponieważ w miejscu zbiegu ulic Wschodniej, Polnej i Dąbskiej, 
bardzo często dochodzi do wypadków.

Choć w piątkowe przedpołudnie, 
13 grudnia, także w Uniejowie były 
bardzo trudne warunki na drogach, a 
także spory mróz, ale za to informacje, 
jakie przekazał zebranym na drodze 
krajowej 473 Witold Stępień, mar
szałek" województwa łódzkiego, były 
bardzo pokrzepiające. -Znajdujemy 
się na skrzyżowaniu, dla którego 
przygotowujemy dokumentację 
projektową. Celem inwestycji jest 
poprawa bezpieczeństwa, a także by 
wjazd do Uniejowa i przejazd przez 
miasto był bardziej płynny -  mówił 
marszałek. Realizacja zadania, które 
planowane jest na 2018 rok, wyniesie 
2 min 200 tysięcy złotych.

Na zbiegu ulic Wschodniej, Pol
nej i Dąbskiej położona zostanie 
nawierzchnia dostosowana do ob
ciążenia 115 kN/oś. Powstanie syg
nalizacja świetlna. Rozbudowane 
zostaną chodniki, zjazdy indywidu
alne i publiczne, a także kanalizacja 
deszczowa. Konieczna jest przebu
dowa następujących sieci: uzbro
jenia, teletechniczna, energetyczna 
oraz oświetlenie uliczne. Powstanie 
też oznakowanie poziome i piono
we. W tym roku planowane jest po
zyskanie pozwolenia Zezwolenie na 
Realizację Inwestycji Drogowej oraz 
ogłoszenie przetargu i wyłonienie 
wykonawcy robót.

Jak mówił Witold Stępień, bu
dowa skrzyżowania, to kolejny etap 
prac na K473, zdaniem marszałka 
ważnej drodze, obwodnicy całego 
regionu -  Uniejowa, Szadku czy 
Łasku. By dostać się do Piotrkowa 
Trybunalskiego, chcąc ominąć Łódź, 
a także autostrady, dojedzie się tam 
krajówką przez Uniejów i Dąbie. Jak

Termy Cup 2017

Haszet
W Uniejowie odbył się turniej halowej piłki nożnej Termy Gup 2017. Więk

szość z uczestniczących w turnieju drużyn było z województwa łódzkiego, ale 
była też liczna reprezentacja Wielkopolski i po jednej drużynie z województw 
kujawsko-pomorskiego i mazowieckiego. Rywalizowano w dwóch katego
riach wiekowych: 2004 i młodsi oraz 2005-2007.

Zw ody rozgrywano w 
sali Zespołu S zkó ł w U nie
jowie. W  m łodszej katego
rii rywalizowało dwanaście 
drużyn, a wśród nich T u r  
1921 T u re k , Te rm y Unie
jów i L K S  Św inice W arckie. 
D ru żyn y z dawnego rejonu 
tureckiego nie sprostały 
drużynom  z Łodzi, Ostro

wszystkie wymienione inwestycje, 
także ze środków unijnych planowa
na jest rozbudowa K473 na odcinku 
Przatów-Lask.

-Mama nadzieję, że Uniejów 
pracując na swoją promocję ter
mami, będzie zyskiwał na dostęp
ności. To już nie tylko dojazd do 
autostrady A2 drogą 473, to te
raz będzie też łatwiej dojechać do 
Uzdrowiska z Piotrkowa -  dodał 
Witold Stępień.

Głos zabrał też Józef Kaczmarek, 
burmistrz Uniejowa: -Przejeżdżając 
przez to skrzyżowanie, zawszę mó
wię, że jeszcze kawałek po starym 
województwie konińskim się ostał. 
To bardzo niebezpieczne skrzy

Bartłomiej Grobner, dyrektor wielenińskiej filii firm y K-Flex (z prawej) wyjaśniał marszałkowi Stępniowi, na 
czym polega produkcja w zakładzie.

Chłopcy z Dobrej musieli zadowolić się czternastym miejscem.

wa W ielkopolskiego, Rado
mia i Konina. Uniejów był 
ósm y, T u re k  dziewiąty, a 
Św inice jedenaste. Zw ycię
żył Start Łódź, pokonując w 
finale Centre Ostrów  W iel
kopolski.

W  starszej kategorii 
wiekowej zgłosiło  się dwa
dzieścia drużyn. W śród

nich były: T e rm y  Uniejów, 
W icher Dobra i Oranje 
T u rek . Najlepsi z  nich byli 
uniejowianie, którzy zajęli 
piąte m iejsce. M ieli duże 
szanse na podium , ale po
zbawiła ich  tego porażka 
po wyrównanym  m eczu z 
Calisią. dopiero po rzutach 
karnych. Dobra po poko-

naniu Oranje Ko n in  i Oranje 
T u re k  oraz przegranych z W i
dzewem, C a lis ią  i O lim pią Koło 
uplasowała się na 14 m iejscu. 
D rużyna  z T u rk u  była szesna

sta. Zw yciężyła  C a lis ia  K a lisz, 
przed B zu rą  ozorków  i D w u
nastką W łocławek.

Kolejne turnieje Te rm y 
C u p  rozegrane zostaną: 4 luty

żowanie. Mieszkańcy wysłali już 
mnóstwo pism do dyrektora Za
rządu Dróg Wojewódzkich w Ło
dzi. Kaczmarek podkreślał, że drogi 
budowane w województwie łódzkim 
mają najwyższy standard. Polega on 
na całkowitej przebudowie konstruk
cyjnej. -W innych województwach 
bardzo często na jezdniach robio
na jest jedynie nakładka, która za 
jakiś czas znów jest do remontu. 
Przykładem doskonałej pracy, jest 
zrobiona piętnaście lat temu ulica 
Sienkiewicza w Uniejowie. Do dziś 
nie ma na niej żadnego ubytku. 
Droga do autostrady, która jakiś 
czas oddana została do użytku 
po przebudowie, ma gwarancję

Piątkowe spotkanie w Uniejowie odbyło się w miejscu, gdzie w 2018 
roku zostanie pobudowane nowe skrzyżowanie. Na zdjęciu (od prawej): 
Józef Kaczmarek -  burm istrz Uniejowa, Witold Stępień -  marszałek 
województwa łódzkiego, M irosław Szychowski, dyrektor Zarządu Dróg 
Wojewódzkich iv Lodzi oraz Marcin Nowicki -  kierownik zespołu ds. 
informacyjnych ZDW w Lodzi.

na sto lat -  zapewniał Kaczmarek. 
Mirosław Szychowski, dyrektor Za
rządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi 
wyjaśniał mówił, że odcinek z Unie
jowa do Dąbia jest interesujący, by 
przebudowa nastąpiła przy użyciu 
materiałów budowlanych i masy bi
tumicznej z recyklingu. Przebudowa 
kilometra drogi kosztowała około 
trzy miliony złotych. To nie tylko 
milion złotych oszczędności, ale też 
dużo krótszy czas wykonania.

-Zależy nam nie tylko na bez
pieczeństwie i łatwości dojazdu do 
miasta, ale też na wizerunku. Je
steśmy w trakcie przygotowywania 
dokumentacji na oświetlenia od 
Uniejowa do autostrady, żeby wi
tać gości w pełnym blasku -  dodał 
Kaczmarek.

Kolejnym punktem piątkowego 
spotkania było zwiedzanie firmy K- 
-Flex w Wieleninie. Jednak o tym w 
następnym wydaniu tygodnika ił

(sobota) -  roczn ik  2005, 5 luty 
(niedziela) -  ro czn ik  2008, 11 
luty (sobota) -  ro czn ik  2006,12 
luty 2017 (niedziela) -  roczn ik 
2009. (a rt)
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Oficjalna strona Samorządu gminy Uniejów
W i ę c e j  a k t u a l n o ś c i :  w w w . u n i e j o w . p l

Zachęcamy do zapoznania się z propozycją ferii w gminie Uniejów, którą przygotowali dla naj
młodszych Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Uniejowie oraz Miejsko-Gminna Biblioteka Publicz
na w Uniejowie z filiam i w Rożniatowie i Wilamowic. Szczegółowe informacje znajdą Państwo na 
poniższym plakacie.

FERIE W GMINIE UNIEJÓW

F b / M i a s t o  i  G m i n a  U n i e j ó w

W karnawale bawimy 
się wspaniale!

Miejsko Gminna Biblioteka Publiczna w U
1 6 .0 1 -w ars zta ty  z 

1 1 .0 0 -1 3 .0 0

Miejsko-Gminny Ośrodi
1 0 . 0 0 - 1 2 . 0 0

O r *
1 7 .0 1 -  Z im a , zim a, zim a W

w arsztaty  -"N a  tropie zimy"
1 8 .0 1 -Magiczna p r z ^ 4 g  

z iluzjonistą Damian

19.01 - Dlaczego tak to widzimy warsztaty Jo 
(wizyta w zakładzie fotograficznym)

I ' V W i

rsztatyłotaBRe
W Kri

n

16  -  2 0 .01 .20 17

9 .0 0 -1 0 .0 0
T hojk^

parówki bajkom*
(MGOK Uniejów)

Ząjgcia dla dzieci od lat 6

f-dto h ib tie tw cjm o w W fkim ow te  
fU  t H  Ot) v«W CO t f t t  9 

I I 8 M 8 O 8

F«O« w

u .01.2017 r, 
odbył się w

Miejskim Przedszkolu 
w Uniejowie wycze
kiwany przez wiele 
tygodni bal karnawa
łowy. Dzieci w prze
pięknych, kolorowych 
strojach bawiły się we
soło. Atmosfera była 
fantastyczna. Każdy 
mógł wykonać jak naj
bardziej wymyślne tań
ce przy skocznej mu
zyce. Wspólna zabawa 
przysporzyła wiele 
radości naszym pocie
chom. Nie zabrakło 
także  wyczekiwanego 
Mikołaja, który bardzo 
chętnie wziął udział 
w zabawach muzycz
no-ruchowych z dziećmi i obda
rował je wspaniałymi prezentami. 
Dziękujemy dzieciom i rodzicom 
za zaangażowanie w przygotowanie

pięknych balowych strojów. Kolej
ny bal karnawałowy już za rok!

Małgorzata Kaźmierczak 
Angelika Kurpik

Projekt Lokalnego Pr 
Rewitalizacji Gminy 
i Miasta Uniejów
Samorząd gminy Uniejów zapra

sza mieszkańców do zapoznania 
się z projektem Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Gminy i Miasta Unie
jów na lata 2017-2025 oraz składania 
swoich uwag i propozycji do jego 
treści.

Uwagi należy składać na formu
larzu dostępnym na stronie www. 
uniejow.pl w nieprzekraczalnym ter
minie do 19 stycznia2017 r. do godz. 
16.00 w pok nr 10. Wszelkie pytania 
oraz wypełnione formularze proszę 
kierować do Pana Marcina Wegnera.

Ważna informacja dla hodowców drobiu
Główny Lekarz Weterynarii in

formuje o występowaniu wyso
ce zjadliwej grypy ptaków (HPAI\ 

podtypu H5N8. Choroba wystąpiła 
dotychczas u ptaków dzikich hib/i u 
(fcobiu w Polsce, Chorwacji, Szwąjca- 
rii, Danii, Holandii, Austrii, Bułgarii, 
w Niemczech oraz na Węgrzech.

Wobec powyższego hodowcy dro
biu powinni zachowywać szczególną 
ostrożność i  stosować odpowiednie 
środki bioasekuracji minimalizujące ry
zyko przeniesienia wtn»a grypy ptaków 
do gospodarstwa, w szczególności:

i. Wstrzymać się od wypuszcza
nia ptaków na wybieg i pozostawić

je w budynkach, w których są utrzy
mywane;

2. Zabezpieczyć paszę przed do
stępem zwierząt dzikich;

3. Nie karmić drobiu na zewnątrz 
budynków, w których drób jest utrzy
mywany;

4. Stosować w gospodarstwie

odzież i obuwie ochronne oraz po każ
dym kontakcie z drobiem lub dzikimi 
ptakami umyć ręce wodą z mydłem;

5. Stosować maty dezynfekcyjne 
w wejściach i wyjściach z budynków, 
w których utrzymywany jest drób.

Hodowco M!
Pamiętąj o zgłaszaniu niezwłocz

nie do odpowiednich osób i instytucji 
(lekarz weterynarii prywatnej prak
tyki, powiatowy lekarz weterynarii, 
wójt/burmistrz/prezydent miasta) po
dejrzenia wystąpienia choroby zakaź
nej drobiu.

Objawy kliniczne wysoce zjadliwej grypy ptaków (HPAI) u drobiu

Zwiększona śmiertelność; zna
czący spadek pobierania paszy 
i wody; objawy nerwowe: drgawki, 

«kręt szyi, paraliż nóg i skrzydeł, nie

zborność ruchów; duszności, sinica, 
w ybroczyny, biegunki, nagły spadek 
nieśności.

Jednocześnie inform ujem y

o opublikow anym  w D zienniku  
U rzędow ym  rozporządzeniu M i
nistra Roln ictw a i Rozw oju  W si z 
dnia 20 grudnia 2016 i. w sprawie

zarządzenia środków zw iązanych 
z  wystąpieniem  w ysoce zjad liw ej 
grypy ptaków (D z. U z  2016 r poz. 
2091) dostępnym po k lik n ię c iu  lu 

tąj z prośbą o dokładne zapoznanie 
się i stosowanie go wśród m iesz
kańców G m in y U niejów  utrzym u
ją cych  drób.
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N I E M  C Y
-  ZWROT PODATKU 2013-2016
-  ZASIŁKI RODZINNE NA DZIECI
-  REJESTRACJA I PROWADZENIE FIRM
-  POMOC URZĘDOWO-PRAWNA

ATy,
HOTEL KONIN, 10. PIĘTRO

German
Contact

B iu r o  K o n t a k t ó w  z  N ie m c a m i

Konin, Al. 1 Maja 13
6 3 -2 4 9 -1 5 -7 8
6 3 -2 4 2 -3 1 -3 4
6 0 4 -6 4 -5 5 -9 8

e m illa .g e r m a n @ in te r ia .p l

DOM Słodków Kolonia (st. 
sur.otw.)- parterowy, niepod- 
piwniczony + budynek gara
żowy - 109,22 m2 - 220 000; 
663 405 270. 726k

DOM Turek ul. Spokojna (st. 
sur.zam.)- dom parterowy z 
wbudowanym garażem -142,30 
m 2 -319 000; 663 405 270. 726k

DOM  Cisew (st. sur. otw)
-  parterow y z poddaszem 
użytkowym oraz wbudowa
nym garażem - 137,80 m2
-  209 000; 663 405 270.

W YKONAM  prace ogrodni
cze i leśne: wycinka krzewów 
i drzew z pocięciem drewna 
oraz wywozem pozostałości, 
usuw anie drzew trudnodo
stępnych; 604 211 256. z81wk 
W YRÓB huśtawek z drewna 
oraz ławki i krzesła ogrodo
we, mile w idziane w łasne 
drewno, uzgodnienie u klien
ta; 783 512 747.

USŁUGI budowlane

RÓŻNE USŁUGI FINANSOWE

PRACA

M E D IC A L  SPA  
H O T E L *** *  

LA W E N D O W E  
T E R M Y  

w  U n ie jo w ie
zatrudni

DO wynajęcia lokal 90m2 na 
działalność gastronomiczną, ul. 
Mickiewicza 2 w Turku; 62 763 
41 55; 504 861 336. 
S P R Z E D A M  m ieszkan ie  
39,4m 2 w centrum  K oni
na, III piętro, duży balkon;

USŁUGI ogólne

P Ł O T Y
B E T O N O W E

P L A N U J E S Z  re m o n t 
dom u? W szystkie prace 
rem ontow e od A do Z  + 
stolarka m eblow a; www. 
p idbud .repub lika .p l; 607

recepcjonistów, kelnerów, 
pomoce kuchenne, pokojowe 
i pracowników technicznych

CV ze zdjęciem prosimy 
kierować na adres: 

recepcja@lawendowetermy.pl

PR A C O W N IC Y  z Ukra
iny poszukują pracy w Pol
sce; 694 816 906.

P R A C A  z a  g r a n ic ą  w 
Niemczech - zbiór szparag;
693 848 325.
ZATRUDNIĘ do prac remon
towo-budowlanych 1 prac bru
karskich; 512 250 668.
O P IE K A  nad sen io ram i, 
praca w Niemczech, legalnie, 
na umowę, atrakcyjne w y
nagrodzenie i bonusy. Kurs 
niemieckiego. Promedica24;
507 061 877.

L O K A L E
M I E S Z K A N I A

N O W E  L O K A L E  
D O  W Y N A J Ę C IA

• Handlowo-usługowe
• Medyczne 
-Gabinety zabiegowe
- Gabinety diagnostyczne
- Kompleks gabinetów 

na przychodnie
Turek, ul. Kolska Szosa 4 

Teł. 602 515 808

NOWE MIESZKANIA 
63 i 67 m2

Winda. D w e logg«e 
do każdego lokalu

C E N A :  4 0 0 0  z ł / m 2

tel. 601 769 830
Z154/DS

DO w ynajęcia lokal 56m2 
na działalność usługowo-han
dlową w Turku, ul. 3 Maja 
13.; 726 793 184. u .

663 557 147.
469 Iw k

S P R Z E D A M  m ieszkan ie  
47m2, IV piętro, 3-pokoje, po 
remoncie, ul. Spółdzielców; 
669 376 661.
DO w ynajęcia pokój w blo
ku; 502 975 447.

W IA T Y  G A R A Ż E
podm urówka do siatki i panela

• P R O D U K C JA  
• M O N TA Ż

• T R A N S P O R T
M u lti-B e t

603 701 544, 510 123 414

R EM O N TY , malowanie, 
gipsow anie, gładzie, pa
nele, płytki, regipsy, staro- 
-tynki; 725 475 970.

T Y N K I m aszynow e ce- 
mentowo-wapienne, atrak
cyjne ceny, solidne wyko
nanie, dogodne term iny;N IE R U C H O M O Ś C I

D O M Y

f e *  ABA
N IE R U C H O M O Ś C I

W YCENA
PO ŚREDNICTW O

6 0 5 -4 3 0 -2 2 5
6 3 -2 4 1 -8 9 -4 1

Biuro (zynne -  pn.-pt. 9.00-17.00 
62-510 Konin 

ul. Noskowskiego 11/128 
www.ofaunierudiomosii.pl

SIGNO NIERUCHOMOŚCI 
Turek, u l. Szeroka 12

tel. 63 289 11 00, 888 177 666

1. Mieszkania w Turku:
- 2-pok 47 m2 Spółdzielców - 89 000 zł
- 2-pok 47 m2 Piłsudskiego -135.000 zł

2. Domy:
- Turek - od 199.000 do 610.000 zł
- Kaczki Średnie - 275.000 zł

3. Działki budowlane:
- Turkowice 2010 m2 - 59.000 zł
- Turek Zdrojki Lewe 530H12 - 31.000 zł

WWW.SI

SPRZEDAM  działki 10-aro- 
we w Turkowicach, działki 
posiadają decyzję o warunkach 
zabudowy; 782 596 322. r  
SPRZEDAM działki budow
lane (uzbrojone) o pow. 7ar w 
Przy konie, przyległe do osiedla 
w Psarach; 693 702 481. 4665wk

SPRZEDAM działki budow
lane uzbrojone o pow. 13ar i 
20ar w Mariantowie, gm. Wła
dysławów; 667 596 529. 4S<Jwt 
SPRZED A M  dom na osie
dlu Zapałczanym w Turku, 
wolnostojący, piętrowy, piw
nica zagospodarowana, c.o. 
gazow e, do zam ieszkania; 
691085 609.
S PR Z E D A M  dom 170m2 
w Turku, w olnostojący, do 
z a m ie szk a n ia  oraz bud y 
nek gospodarczy 112m2 na 
d z ia ła ln o ść  go sp o d arczą ; 
510 513 191.

4673 wk

SPRZED A M  0,5 ha ziemi w 
Slodkowie; 667 458 530.

4668wk

SPR Z E D A M  dwie działki 
po 14 arów lub w całości, 
Obrzębin; 782 505 089. t

PRANIE i czyszczenie dy
wanów, tapicerek meblowych 
i samochodowych.-Odbiór z 
domu klienta lub w punkcie 
przy ul. Browarnej 6 (14.00 
- 16 00); 667 913 419.

T R A N SP O R T  osobowo- 
-towarowy bu sami 9-, 12-, 
16-, 20-osobow ym i, w y
cieczki, przysięgi, imprezy. 
ZALUZJE, rolety, tapicerki 
drzwiowe, drzwi i zamki 
Gerda, wzmacniane drzwi 
wejściowe, markizy, moski- 
tiery, kamisze. Pranie żalu
zji pionowych. Atrakcyjne 
ceny - sprzedaż i montaż. 
Sklep: ul. 650-lecia 4, tel. 63 
2893745,603 222 195

NAPĘDY do bram, domo
fony, alarmy, kamery, auto- 
blokady. Instalacje telefo
niczne i teleinformatyczne. 
Skrzynki listowe przelotowe 
i nawierzchniowe z domo
fonem. Turek, Chopina 99.; 
601 818 259.

C Z Y S Z C Z E N IE  d y w a
nów i wykładzin, tapicerki 
meblowej oraz samochodo
wej. Tylko w domu klienta. 
Gwarantuję wysoką jakość 
usługi! 609 051 562. 4365wk

BRAM Y, ogrodzenia kute, 
poręcze, balustrady, drzwi 
garażowe, szybki termin re
alizacji; 782 291 821. 4
K A M IEN IA R STW O  WWW. 
n ag robk i-starosta.p l 601- 
360-659.
P R O D U K C J A  i m o n taż  
siatki ogrodzeniowej, bramy, 
słupki, balustrady . PPHU 
Ochocki Krzysztof, Uniejów, 
ul. Norwida 19, 63-288-89- 
97; 608-358-922. • %*
U D R A ŻN IA N IE  kanaliza
cji, przydomowe oczyszczal
nie. 882-402-000.

rflOKW
S T U D N IE  -  kopanie, po
głębianie, wiercenie, nawad
nianie ogródków www.ogro- 
dyodadoz.pl 691-621-513;
723-353-387. „

TA R TA K  spalinow y, o b 
jazdowy. Cięcie drewna na 
miejscu u klienta. 602-124- 
977:63-272-21-79.

881 779 849.

P R O JE K T Y  a rc h ite k to 
niczno-budowlane, kontrole 
obiektów budowlanych, eks
pertyzy techniczne, nadzory 
budowlane, świadectwa ener
getyczne, aranżacje wnętrz;
504 772 995.
TY N K I gipsowo -  m aszy
nowe, wewnętrzne. 608-172- 
772.

R O LN IC ZE

►  kupię

BYDŁO - kupię każde rzeźne 
oraz z konieczności, gotów
ka, odbiór z gospodarstwa; 
785 569 688.
B Y C Z K I mięsne w wadze 
100-300 kg; 785 966 140. „
C IĄ G N IK  C-360 oraz inne 
ursusy, MF 255, władimirec, 
zetory, przyczepy rolnicze, 
kombajn ziem niaczany, ła
dowacz, rozrzutnik oraz inne 
sprzęty. 666-188-459. 3030/KW

sprzedam

Z IE M N I A K I
697 454 767.

4614 wk

PRZY CZEPA  d o  przewozu 
okrągłych bali, rozsiew acz 
nawozów, gruber ściernisko
wy, mało używane, stan bdb., 
okazja! 785 755 645. 4666wk 
ZBOŻE, pszenica, pszenżyto;

p a s z o w e ;

517 982 393; 690 565 473...4672wk

D W IE  k ro w y  w y so k o -  
c ie ln e  i p ług 3 -sk ib o w y ;
665 877 708.
S Ł O M A  w b a l a c h ;  
603 665 070.
PŁUGI obrotowe, zgrabiarki, 
siewniki do zboża i kukury
dzy, przegrabiarki, rozrzut
nik i, rozsiewacze nawozów; 
665410 168;605 2 8 8 6 1 5 .^ ,  
J A Ł O S Z K A  c z a r n o -  
- b ia ła ,  t r z y ty g o d n io w a ;
661 393 370. 
JA Ł Ó W K A  
697 777 741.

REKLAMA z echem

T E L E F O N Y  kom órkow e 
nowe i używane, serwis, ak
cesoria do telefonów, baterie, 
ładowarki, pokrowce, szkła 
hartowane. Turek, ul. Mickie
wicza 6; 694 356 062. zf>/DS 
A N TY K W A R IA T  T altós. 
Książki nowe i używane, cza
sopisma, krzyżówki, DVD i 
CD, za 50%!, ul. Kolska 30/8, 
Turek.

‘  1000z ł - 12 rab 
miesięcznych po 128 zł

* 1000 z ł-p o  30 dniach 
odda jesz 1 nso zł

63 245 22 66; 600 280 855

sprzedam

G A R A Ż E  b la s z a n e
od 1500  zł, BRAMY 

GARAŻOWE, UCHYLNE 
TANIE płoty i ogrodzenia

RATY, tel./fax 062 733 88 30, 
0607 680 103.

PO ŻY CZK I na oświadcze
nie d o  lO.OOOzł. Chwiiówki 
do 5.000zł. Turek, ul. Kolska 
Szosa 11 (obok Kauflandu);
663 808 055. zl/KW/ft

G A R A ŻE blaszane, bra
my garażow e; 605 630 
987, 603 689 920, www. 
ja s -stal.pl

D REW N O  suche kominko
we, pocięte i połupane: dąb, 
akacja, brzoza, olcha oraz 
sosnowe opałowe, z transpor
tem; 502 095 144.

4677wk

D REW N O  kominkowe se
zonow ane: o lcha, brzoza, 
dąb oraz opałowe sosnowe, 
dobra cena, transport gratis; 
665 918615.
K R U S Z Y W O  d ro g o w e . 
693-169-025.

LO M BA RD . Pożyczki pod 
zastaw (złoto, srebro, telefo
ny, laptopy, rtv i inne). Skup 
złota i srebra - najw yższa 
cena. Turek, ul. Armii Kra
jowej 28, tel. 63 278 31 99; 
www.lombardlider.pl 4226wk

A U T O  - M O T O

RZECZO ZN A W CA  samo 
chodowy. Opnie do wydziału 
komunikacji, pojazdy zabyt
kowe, historyczne. Pomoc 
przy zakupie aut. 601-745- 
335-

► kupię «

NAUKA
S K U P
P O JA Z D Ó W

C IĘ Ż A R O W Y C H

O SK  K u rs y  Z aw odow e 
Zenon Kurzaw a, Turek ul. 
M ilewskiego 10, tel. (63) 
289 40 03: 697 463 005 
prowadzi kursy: - na prawo 
jazdy kat: B, B 1, A, A I, A2, 
AM, T - rozpoczęcie kur
su 19.01.2017 r (czwartek) 
godz: 15;00, - na prawo jazdy 
kat: C, CE, BE - rozpoczęcie 
kursu 26.01.2017 r  (czwar
tek) godz: 15;00, - kurs "Kie
rowca wózka jezdniowego",
- Szkolenie okresowe kie
rowców kat: C i D - rozpo
częcie 17.01.2017 ( wtorek) 
godz.: 16:00, - Kwalifikacja 
W stępna Przyspieszona, - 
Kurs ADR - rozpoczęcie kur
su 26.01.2017 r (czwartek) 
godz: 15:00, - Kurs HDS,
- kurs koparko- ładowarki, - 
kurs spawalniczy, - kurs pila
rek łańcuchowych ręcznych, 
wykaszarek, podkaszarek,
- oraz inne kursy zawodowe. 
B adania psychologiczne: 
20.01.2017 r. (piątek) od 
godziny 16:00. 28.01.2017 r 
(sobota) od godziny 8 :0 0 .^

TA N IEC - nauka tańca to 
w arzyskiego dla par, osób 
samotnych, pierwszy taniec 
dla now ożeńców ; 784 089 
970.
K O R E P E T Y C JE  matema 
tyka - matura i inne; 696 861

7 9 2 - 3 7 1 - 9 7 8
4/csc

AUTO-SKUP - kupię każ- 
de auto, 40 gr/kg, gotówka 
od ręki, odbiór własnym 
transportem , w ystawiam y 
dokument do wyrejestrowa
nia; 783 725 U0. .

I S  K  < J ■» I
i Z Ł O M U  '

y / i h »h

Wysokie ceny! 
Wystawiamy zaświadczenia 
o wycofaniu z eksploatacji.

www.molocentrum-kolo.pl

6 0 3 -6 0 3 ^ 7 4 2
K oło-K onin-Turek

fHKW
SKUP samochodów, stan i 
marka obojętne, wystawia
my dokum ent do w yreje
strowania, gotówka od ręki; 
785 372 086.

A U T O Z Ł O M O W A N IE , 
skup aut całych, pow ypad
kowych, odbiór od klienta. 
Wystawiamy zaświadczenia 
do W ydziału K om unikacji. 
5 4 -2 8 6 -5 4 -8 8 ; 5 1 2 -3 0 1 - 
441.

z/7/KW

KASACJA pojazdów. Skup aut 
do l.500 zł; 601-745-335. .RGB **

Przewozy o so b o w e  d o
N i e m i e c ,  H o l a n d i i  i B e l g i i

46l4wk

wysokocielna;
Wyjo7d codziennie.
Zabieramy i podwozimy pod dom. 
Możliwość zabrania większego bagażu.

PROMOCJA! 
pięty kurs 50%, a  10 GRATIS.



E M U20 17 stycznia 2017 r.

G A B I N E T
L E K A R S K I

specjalista chorób wewnętrznych

KARDIOLOG
lek. med. Marcin Krupa

•"ECHO SERCA z dopplerem  

-D O PPLER  TKANKOWY 
-H O LTE R  EKG 
-T E S T Y  WYSIŁKOWE

EKG, Wizyty dom ow e 
EKG w dom u p ac jen ta  

środa, piątek od godz. 16 00 
po rejestracji telefonicznej 

inne terminy po uzgodnieniu 
Rejestracja: 

tel. 667 041 120
T u r e k ,  u l. A r m ii  K r a jo w e j  1 

(b u d y n e k  M e d y k  W o d z iń s k i  
I I  p ię t r o ,  p o k ó j n r  11 i 4 )

S K LER O TER A PIA
- l e c z e n i e  ż y l a k ó w

specjalista chirurgii ogólnej

RADOSŁAW SKIBA
w w w .leczen ie .ttirek.p l

- USG z Dopplerem tętnic szyjnych 
tętnic i żył kończyn dolnych

- leczenie owrzodzeń żylnych
- USG |amy brzusznej
Gabinet Lekarski ■ przyj : wt i c z *  od 16-ej 

Turek, ul. A rm ii K rajowej 1 

Rejestracja: tel. 503 044 886

OGŁOSZENIE DROBNE ZA 6 jZŁ

P R Y W A T N Y  G A B I N E T  O K U L IS T Y C Z N Y
dr n . m e d . K IN G A  H A D Ł A W -D U R S K A

s p e c j a l i s t a  c h o r ó b  o c z u

N O W A  L O K A L IZ A C JA  tel. 63 289 36 85 
T urek , ul. K olska Szosa 4 788 691 261
---------------------------------------- - zfiMKyi?

Prywatny Gabinet Lekarski www.leczenie.turek.pl |

DIABETOLOG Leczenie cukrzycy, EKG 
SPECJALISTA CHORÓB WEWNĘTRZNYCH 

Sylwia Styoułkowska Skiba

Turek, ul. Armii Krajowej 1 telefoniczna
Przyjęcia: poniedziałki od godz. 16.00 501 08  9 21 3

PRYWATNY GABINET 
KARDIOLOGICZNY

K o n in ,  u l.  P o z n a ń s k a  116 (dojazd autobusem  58)

Wykonujemy: echo serca, EKG, testy wysiłkowe,
Holier EKG i ciśnieniowy, porady kardiologiczne.

USG naczyń obwodowych 
(wykonuje lek med. Z. Duchnlewska)

Przyjm ują lekarze:

Zolla Ducłiniewska -  kardiolog 
poniedzia łk i od godz. 15.30, soboty od 9.00 
rej te le foniczna: 607-224-954

Sławomir Kępski -  kardiolog
wtorki, czwartki od godz. 15.30, rej. te le foniczna: 605-618-205

Paweł Michalski -  kardiolog 
środy, piątki od 15.30, rej. te le foniczna: 730-800-311

--------------------------------------------------------------------------------nr

Nie dostałeś kredytu  

w  sw oim  banku?  

Spraw dź naszą
kom pleksow ą o fe rtę !

T e l.  7 2 1  7 9 1  9 8 8

1 0 .0 0 0  z ł 
na oświadczenie? 

W eź dziś 
zacznij spłacać 

n aw et za 2 m iesiące! 

T e l. 6 3  2 5 6  ">4 04

1 ^ ^ ^  G A R A ŻE  B la s z a n e  B R A M Y  G a ra ż o w e

G A B I N E T
STOMATOLOGICZNY

lek. słom. Jarosław Dawicki

Turek, ul. Armii Krajowej 21 

tel 63 278 22 39
czynne: środa w godz. 14.00 - 20.00

G A B IN E T Y  L E K A R S K IE  
SPECJALISTA GINEKOLOG  

POŁOŻNIK D o ro ta  W ie s io łe k
- badania U SG  -c e rty fik a t
- son da  d o p o e h w o w a
- U S G  p ie rs i
- k r io te ra p ia  n a d że re k  
Wizyty: czwartek po uzgodnieniu

telefonicznym: 695 423 767 
INTERNISTA

SPECJALISTA CHORÓB PŁUC 

K rz y s z to f  W ie s io łe k
-  ta k ż e  ba d a n ia  U S G  
Wizyty po uzgodnieniu telefonicz
nym: tel. 600 92 91 06.
T urek, Osiedle M iranda 13 

-------------------------------- ŻW

U S G  D o p p l e r a
Lek. Agnieszka Ambroziak 
mł asystent w MSWiA w Łodzi

Lek And rzej K ro szc zyń ski
S p e c ja liz a c ja  w USA

» RWA KULSZOWA » BÓL SZYI 

» BÓL PLECÓW »BÓLŁOI'AIKI

I
i

GABINET GINEKOLOGICZNY
specjalista ginekolog -położnik 

B arbara  S truglińska
- ba d a n ia  U S G
-  sonda  d o p o e h w o w a  

T u re k , u l. G o rz e ln ia n a  24 
c z w a r te k  o d  1 5 .3 0  i in n e  
d n i p o  u z g o d n ie n iu  te le 
fo n ic z n y m  te l.  63 2 7 8  40  
3 5 , 6 0 9  795  2 6 9

G A B I N E T
STOM ATOLOGICZNY
lek storn. Renata Tatarczuk-Matihyaschk

Turek, ul. Skrzetuskiego 3 
(osiedle Zapałczane)
do jazd  od ul. U n ie jo w skie j 

lub S ło n ec zn e j
tel. 63 278 49 79 lub 609 219 662

Przyjmuje w ramach kontraktu z NFZ 
(dorośli, dzieci, protetyka) 
poniedziałek 12.00 - 18.00

wtorek, 8.00 - 14.00, środa 15.00 -1 8 .00  
Prywatnie: wtorek 16.00 - 20.00 

środa 13 .00- 15.00, 18 0 0 -2 0 .0 0
piąlek 16 00 - 20.00 sobota 10.00 do 14.00zll.DS

G A B IN E T
U R O L O G IC Z N Y

Lek. A rkadiusz M atusiak

Turek, ul. Dworcowa 7
Czynny codziennie od 16.30 

tel. 693 281 836
-USG
- BEZOPERACYJNE 

kruszenie kamieni 
w ramach ubezpieczenia

N o w o c z e s n y  s p rz ę t  
do  b ad a ń  U SG

l- dopplerowskie aorty
- dopplerowskie żył
- dopplerowskie tętnic: szyjnych 

kończyn dolnych i górnych

Centrum Medyczne MEDIX 
Turek, ul. Folwarczna 1

510 510 940
l----- www.ambrornedical.plj^^

A K w ia to w a  1 K a lis z  L 7 8 5  7 5 2  2 2 5  P  re h a b

ZI4/WK716

I P U n  C H IR U R G IA
1 I k z  O G Ó L N A

Gabinet prywatny ZO ZiM P Med-Alko 
Konin, ul. Przyjaźni 3, tel. 63-249-13-90  

środa od godz. 15.00

Gabinet prywatny ZO ZiM P Med-Alko 
Konin, ul. Gajowa 7, tel. 63-240 79-34 

czwartek od godz. 9.00
Ik <  1 E C  MEDYCYNA I
V I E 3  ESTETYCZNA ,

le k . P rz e m y s ła w  N o w ic k i
specjalista chirurg: lekarz medycyny estetycznej 

kom. 601-897-666; nowicki.przem @ gmail.com; www.cho-mes.pl

a
M

P raktyka lekarska
d r n. med. M arek Bakalarz 
specjalista g inekolog-położnik

D IA B ETO LO G
G ab ine t leka rsk i

lek. Joanna
laser MonaLisa Touch (leczenie 
nietrzymania moczu, rewitalizacja 
pochwy 1 jej rehabilitacja po 
porodzie, redukcja blizn

Bartosz-Chmiela
specja lista  chorób  

w ew nę trznych  i d iabe to log i
pooperacyjnych i po cięciu cesarskim) 
profilaktyka, diagnostyka, leczenie 
schorzeń ginekologicznych

E C H O  SE R C A
Z  D O P LE R E M

antykoncepcja 
opieka nad ciężarną 

- USG narządu rodnego i ciqży (3D, 4D) 
USG piersi
USG genetyczne płodu

Leczenie cukrzycy i stanów 
przede u krzyc owych, EKG 

Turek, ul. Kaliska 51 
Przyjęcia w środy 

po uzgodnieniu telefonicznym.
Również inne term iny 

te l .  6 9 1  6 5 6  7 6 8

przyjm uje:
Turek, u l. D o b rska  22 

budynek
^ f ^ D o b r s k a C l in i c

rejestracla:
te l. 63  278  0 9  44  
pn. śr. cz. 12.00-20.00 

sb, 8.00-12.00

R E K L A M A
Z ECHEM

zlO/DS

Spółdzieln ia  M ieszkan io w a  „T ęcza” w  Turku  
6 2 -7 0 0  Turek , A l. J. P iłsudskiego 1 , 

te l. ( 6 3 ) 2 8 0 3 5 2 0
GABINET LEKARSKI

c;:irurgicznv
L E C Z E N IE  Ż Y L A K Ó W

U S G  ż y ł i t ę tn ic
D a r iu s z  J a n i a k

specjalista chirurg 
Turek, ul. G o rz e ln ia n a  1 

(D om  U sług II p.) 
Przyłoda w  środy. P^tki od godz 10"’ 

rejestracja te l. 603 399 464
lekarz ta l. 722 399 464

- U S G  d o p p le ro w s k ie  zyl i tę tn ic
- USG tę tn ic  szyjnych
- U S G  b rz u c h a ,  t a rc z y c y
- S klero terap ia
- le c z e n ie  o w r z o d z e ń  ż y ln y c h
------------ -------------- -----

Daw-Med
Aparaty słuchowe
ki rek. ul ArmM Krajowej 21 
14 63 278 22 39 
czarna pn-pt 9.00 ■ 16.00

• cyfrowe aparaty słuchowe
• systemy wspomagające słyszenie 
■ akcesoria tania baterie/
• wkładki antyhałasowe i antywodne
• badanie słuchu
• tympanometria
• dofinansowanie w PCPR i NFZ
• bezpłatne testy słuchu

w każdy czwartek i piątek

ogłasza przetarg
na sprzedaż lokalu mieszkalnego położonego w Tur
ku przy Os. Wyzwolenia 2/30 o strukturze 2 pokojowej, 
powierzchni użytkowej 47,60 m2, usytuowanego na IV 
piętrze, c.o., c.w., cena wywoławcza wynosi 95.000 zł, a 
wadium stanowi kwotę 19.000 zl.

Do przetargu mogą przystąpić osoby fizyczne oraz osoby 
prawne, które wpłacą wadium na konto Spółdzielni nr 94 
1320 1449 2765 6615 2000 0004 - Bank Pocztowy i okażą 
się dowodem wpłaty godzinę przed przetargiem w dziale 
członkowsko -  mieszkaniowym pokój nr 11.
Przetarg odbędzie się dnia 02.02.2017 r. w siedzibie 
Spółdzielni /sala konferencyjna/ o godz. 10.00.
Lokal można oglądać w dniu 26.01.2017 r. w godz. 8.00 -  
9.00 oraz w tym samym dniu w godz. 16.00 -  17.00. 
Jednocześnie informujemy, że lokal jest opróżniony, wymel
dowane są wszystkie osoby i nie jest obciążony Zadłużeniem. 
Postępowanie przetargowe odbędzie się zgodnie z zasadami 
określonymi w § 29 b Statutu Spółdzielni, który będzie 
wyłożony do wglądu w podanej wyżej siedzibie Spółdzielni 
pokój nr 11.
Spółdzielnia zastrzega sobie prawo unieważnienia przetargu 
bez podania przyczyn.

OGŁOSZENIE
o uchwaleniu miejscowego planu zagospodarowania prze
strzennego miasta Turku pn. „Osiedle Wyzwolenia - II” 
Na podstawie art. 43 ustawy z dnia 3 października 2008 r. 
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie,

1 udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o oce
nach oddziaływania na środowisko (tj.: Dz. U. z 2016 r., 
poz. 353 ze zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę 
Miejską Turku uchwały nr XXV7212/16 z dnia 17 listo
pada 2016 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu

I zagospodarowania przestrzennego miasta Turku pn. 
„Osiedle Wyzwolenia -  11”.

Z treśc ią  planu m iejscow ego, uzasadnieniem  do ww.

I uchwały Rady Miejskiej Turku (w tym z uzasadnieniem 
zgodnym z art. 42 pkt 2 ww. ustawy) oraz z treścią pod
sumowania, o którym mowa w art. 55 ust. 3 ww. ustawy, 
można zapoznać się:

w siedzibie Urzędu Miejskiego w Turku przy ul. Kaliskiej
| 59 (pokój nr 104), w godzinach pracy urzędu od 715 do 1515; 

na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Turku.
BURMISTRZ MIASTA TURKU  

ROMUALD ANTOSIK

INFORMACJA
Działając na podstawie art. 35 ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997 r. o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity 
Dz.U. 2016 r. poz. 2147)

Burmistrz Miasta Turku
niniejszym informuje, iż w terminie od 17.01.2017 r. do 
07.02.2017 r. wywieszone zostały do publicznej wiadomości 
w siedzibie Urzędu Miejskiego w Turku przy ulicy Kaliskiej j 
59, wykazy przeznaczonych do sprzedaży:
1) nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w 
Turku przy ul. Kazimierza Wielkiego, oznaczonej numerami 
geodezyjnymi: 889/18, 889/11, 889/15, 889/20, 889/12 o 
łącznej pow. 0,1088 ha,
2) nieruchomości gruntowej zabudowanej garażem, poło
żonej w Turku przy ul. Kaliskiej 53, oznaczonej numerem 
geodezyjnym 360/2 o pow. 0,0016 ha.
Szczegółowych informacji w powyższej sprawie uzyskać 
można w Urzędzie Miejskim w Turku -  Wydziale Mienia 
Komunalnego (pokój 118), tel.: 63 289 61 64. 2l0/ikl



ECHO TURKU
17 s ty c z n ia  2 0 1 6  r. 21

International Judo Training Camp 2017

Młodzi judocy z Tuliszkowa uczestniczyli w  International 
Judo Training Cam p w  Elblągu, najw iększej tego  typu imprezie 
w  Europie.

VI edycja przedsięwzięcia, odby
ła się pod hasłem „Szlifujemy talen
ty, poszukujemy mistrza”. Na długi 
weekend (6-8 stycznia) do Elbląga 
pojechali też zawodnicy Uczniow
skiego Klubu Sportowego „Judo” 
w Tuliszkowie: Natalia Poprawska, 
Paula Markiewicz, Kacper Wojna
rowski, Julia Kocimska, Wiktoria 
Drożak, Dominik Skowyra, Bartło
miej Skowyra, Filip Andrzejewski. 
Młodzież trenowała w gronie liczą
cym około 850 zawodników. W tra
ining Campie wzięły udział polskie 
kadry narodowe juniorów młod
szych i seniorów, zarówno chłop
ców, jak i dziewcząt, a także za
wodnicy z: Litwy, Ukrainy, Łotwy, 
Litwy, Anglii, Estonii, Norwegii, 
Szwecji, Francji, Czech, Niemiec i 
Rosji.

Zajęcia prowadziło dwóch tre
nerów. Waldemar Legień (8 Dan) 
- polski judoka, dwukrotny mistrz

olimpijski, brązowy medalista mi
strzostw świata w 1987 i 1989 roku 
w wadze 78 kilogramów, a także w 
1991 roku w kategorii do 86 kilo
gramów. Drugim szkoleniowcem 
był Rosjanin Evgeny Lvov (5 Dan) 
- mistrz Europy w 1990 roku i wice
mistrz Europy w I985roku. Ponadto 
Lvov to znakomity technik oraz wy
kształcony w Japonii judoka.

Treningi odbywały się dwa razy 
dziennie i w dwóch kategoria wie
kowych: młodzicy i juniorzy młodsi 
oraz juniorzy i seniorzy. Były też 
zajęcia dla trenerów. -W campie 
uczestniczył też nasz trener M istrz 
Ryszard Zieniawa, który na bieżą
co analizował walki zawodników i 
udzielał cennych wskazówek.

W yjazd wspierał Jakub Ko
walczyk z tuliszkowskiej firmy 
IzoSerwis -  mówił Michał Gaj, tre
ner tuliszkowskich judoków.

ił
Sportowcy z Tuliszkowa podczas Judo Training Camp w Elblągu. Na zdjęciu wraz z  mistrzem Zieniawą, 
Waldemarem Legieniem i trenerem Michałem Gajem.

Spółdzieln ia  M ieszkan io w a  
„T ęcza” w  Turku

6 2 -7 0 0  Turek, A l. J. P iłsudskiego 1 , te l . ( 6 3 ) 2 8 0 3 5 2 0

ogłasza przetarg
na sprzedaż boksów garażowych położonych w  Tuliszkowie przy 
ul. Targowej 10.
Przetargi odbędą się dnia 01.02.2017r. w siedzibie Spółdzielni /sala 
konferencyjna/
- zespół 2 boks garażow y n r 9 o pow. użytkowej 12,20 m2 cena wywo
ławcza 9.000 z ł , a wadium stanowi kwotę 1.800 zł -  godz. 10.00
- zespół 2 boks garażowy nr 10 o pow. użytkowej 12,20 m2 cena wywo
ławcza 9.000 z ł , a wadium stanowi kwotę 1.800 zł -  godz. 10.30
- zespół 2 boks garażow y n r 11 o pow. użytkowej 12,10 m2 cena wywo
ławcza 9.000 z ł , a wadium stanowi kwotę 1.800 zł -  godz. 11.00
- zespół 2 boks garażow y nr 12 o pow. użytkowej 12,05 m2 cena wywo
ławcza 9.000 z ł , a wadium stanowi kwotę 1.800 zł -  godz. 11.30
- zespół 2 boks garażow y n r 13 o pow. użytkowej 12,45 m2 cena wywo
ławcza 9.000 z ł , a wadium stanowi kwotę 1.800 zł -  godz. 12.00
Do przetargu mogą przystąpić osoby fizyczne oraz osoby prawne, które 
wpłacą wadium na konto Spółdzielni nr 94 1320 1449 2765 6615 2000 
0004 - Bank Pocztowy i okażą się dowodem wpłaty godzinę przed prze
targiem w dziale członkowsko -  mieszkaniowym pokój nr 11.
Garaże można oglądać w dniu 25.01.2017 r. w godzinach 9.00 -  10.00 
Postępowanie przetargowe odbędzie się zgodnie z zasadami określony
mi w § 29 b Statutu Spółdzielni, który będzie wyłożony do wglądu w 
podanej wyżej siedzibie Spółdzielni pokój nr 11.
Spółdzielnia zastrzega sobie prawo unieważnienia przetargu bez podania 
przyczyn.

M  S w rt D A U  www.sunday-okna.pl 
Zdzisław Krzesiński] tel. 63 280 20 24
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OGŁOSZENIE
WÓJT G M IN Y  KAW ĘCZYN

podaje do publicznej u, iadomości, że w dniu 24 lutego 
2017 r. o godz.lO-tej w Urzędzie Gminy w Kawęczy
nie (sala nr 16) odbędzie się
TRZECI PRZETARG USTNY NIEOGRANICZONY 
(I przetarg ogłoszony -  26 sierpnia 2016 r.)
(II przetarg ogłoszony -  18 listopada 2016 r.) 
na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w miej
scowości Kawęczyn oznaczonej numerami ew. działek: 
203/1 o pow. 0,0736 ha
204/10 o pow. 0,0267 ha, - pow. ogółem 0,1003 ha 
przeznaczonej na cele zabudowy mieszkaniowej jed 
norodzinnej i usługowej nieuciążliwej, dla których są 
prowadzone księgi wieczyste nr KN 1T/00021501/4, 
KN1T/00024837/9 w Sądzie Rejonowym w Turku 
Wydział Ksiąg Wieczystych.
Cena wywoławcza: 14.704,88 zł. /netto/ słownie złotych 
:cztemaście tysięcy siedemset cztery złote 88/100).
Do ceny ustalonej w przetargu zostanie doliczony 
podatek VAT zgodnie z obowiązującymi przepisami 
o podatku od towarów i usług. W/w działki objęte są 
Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzenne
go Gminy Kawęczyn (w wyniku podziału zostały wy
dzielone tylko i wyłącznie w celu ich połączenia w jedną 
nieruchomość, przeznaczone na cele zabudowy jw.). 
Przedm iotow e działki nie są  obciążone prawam i 
rzeczowymi i nie ma przeszkód prawnych w rozpo
rządzaniu nimi. Do przetargu mogą przystąpić osoby 
fizyczne i prawne.

Pełnomocnik działający w przetargu w imieniu mo
codawcy winien legitymować się pełnomocnictwem 
w formie aktu notarialnego.
Przystępujący do przetargu zobowiązani są wpłacić wa
dium w pieniądzu w wysokości 10% ceny wywoławczej 
tj.: 1.470,00 zł. słownie złotych / jeden tysiąc czterysta 
siedemdziesiąt złotych 00/100 /. w  terminie najpóźniej 
do dnia 21 lutego 2017 r. przelewem na konto Rejonowy

Bank Spółdzielczy w Malanowie nr 45 8557 0009 0400 
0101 2004 0036 przy czym wpłata wadium nie powoduje 
naliczenia odsetek od zdeponowanej kwoty.
Wadium zwraca się niezwłocznie, jednak nie później 
niż przed upływem 3 dni od dnia odwołania lub za
mknięcia przetargu. Wadium wpłacone przez uczest
nika, który przetarg wygrał, zalicza się na poczet ceny 
nabycia nieruchomości gruntowej.
Jeżeli osoba ustalona jako nabywca nieruchomości 
gruntowej nie przystąpi bez usprawiedliwienia do 
zawarcia umowy w  miejscu i w  terminie podanych 
w zawiadomieniu organizator przetargu może odstąpić 
od zawarcia umowy wpłacone wadium nie podlega 
zwrotowi.
U czestnik przetargu (pełnom ocnik) zobow iązany 
jest przedłożyć komisji przetargowej dowód wpłaty 
wadium, dowód tożsamości.
Cena nieruchomości osiągnięta w przetargu podlega za
płacie jednorazowo nie później niż do dnia zawarcia umo
wy przenoszącej własność w formie aktu notarialnego.

.  Opłaty notarialne i sądowe związane z zawarciem 
umowy w formie aktu notarialnego w całości ponosi 
nabywca nieruchomości.

- Wójt zastrzega sobie prawo do odwołania przetargu z 
ważnych powodów, niezwłocznie podając informację 
o odwołaniu przetargu do publicznej wiadomości. 
Przetarg zostanie przeprowadzony zgodnie z prze
pisami Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 14 
września 2004 r. w sprawie sposobu i trybu przepro
wadzania przetargów oraz rokowań na zbycie nieru
chomości ( Dz.U.2014.1490 ).
Ogłoszenie o przetargu wraz z  regulaminem umiesz
czone zostało na stronie internetowej Urzędu Gminy 
w Kawęczynie: w w w .b ip .k a w e c z y n .p l  , na tablicy 
ogłoszeń w tut. urzędzie.
Szczegółowych informacji o w/w działkach można 
uzyskać w Urzędzie Gminy w Kawęczynie, pokój nr 
22 tel.: 63 288 59 32.

Wójt Gminy Kawęczyn 
/-/Jan  Nowak
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Być jak student, czyli

Z dokumentem w nowy rok
W poniedziałek, 9 stycznia, pod opieką pani Anny Mękarskiej, 

Marioli Maciaszek oraz pana Łukasza Kota wyruszyliśmy spod 
liceum na kolejne (w ramach klasy patronackiej) wykłady odby
wające się w Kaliszu na Uniwersytecie Adama Mickiewicza. Tym 
razem tematem dnia był film  dokumentalny oraz dziennikarskie, i 
ni tylko, plagiaty.

Już chwilę po przyjeździe rozpo
czął się pierwszy wykład w Auli im. 
Profesora Lubińskiego, prowadzony 
przez doktor Kornelię Rybicką, a po
święcony filmom dokumentalnym. 
Temat został ukazany na przykładzie 
krótkich, kilkuminutowych filmów, 
które prezentowały '  różnorodne 
przykłady wspomnianego gatunku. 
Pierwszym z nich był „Elementarz” 
Wojciech Wiszniewskiego. Przed
stawiał on rzeczywistość za czasów 
komunistycznych z perspektywy ma
łego dziecka. Następnie obejrzeliśmy 
filmy: „Z punktu widzenia nocnego

portiera” - Krzysztofa Kieślowskie
go oraz fragment filmu „Wszystko 
może się przytrafić” Marcela Łoziń
skiego, w którym zestawione zostały 
dwa punkty widzenia - małego 6-let- 
niego chłopca i osób starszych, będą
cych na pograniczu śmierci.

Po krótkiej przerwie wysłucha
liśmy drugiego wykładu przepro
wadzonego przez panią Agnieszkę 
Raubo o nierzetelności dziennikar
skiej. Dowiedzieliśmy się, że po
jęcie, to obejmuje plagiatowanie, 
fabrykacje, fałszerstwo, zmyślanie 
oraz pomijanie istotnych informacji.

Licealiści rozpoczęli w tym roku uniwersyteckie spotkania dość ciekawie, między 
innymi, projekcjami film ów dokumentalnych Kieślowskiego czy Łozińskiego.

Poznaliśmy historie sławnych dzien
nikarzy, którzy dopuścili się nierze
telności dziennikarskiej, a byli to

m.in. Jayson Blair z „The New York 
Times”’ oraz Eliza Michalik znana 
w Polsce. Ciekawym przypadkiem

był Noah Rosenkranz, 
który sfałszował wszyst
kie swoje dyplomy i dzię
ki nim został zatrudniony 
w aż pięciu uczelniach, 
gdzie wykładał prawo. 
Takim czynem również 
dopuścił się nierzetelno
ści, za co został skazany.

Uważam, że oba wykła
dy były ciekawe, chociaż 
przyznam, że bardziej spo
dobał mi się pierwszy, być 
może ze względu na filmy, 
które przyciągnęły moją 
uwagę. Wyjazd uważam za 
udany i z niecierpliwością 
czekam na kolejny.

Gabriela Frątczak
( k l .p o lo n is ty c z n o -  

dziennikarska 2B 1 LO w 
Turku)

oprać, ika

W ZSR CKP w Kaczkach Średnich

Szkolenia dla nowoczesnych rolników
0  tym, że rolnictwo silnie się rozwija, nie trzeba przekonywać rolników. Zwłaszcza tych, którzy swoim gospodarstwem zarządzają 

już nie w traktorze, a przed monitorem komputera. Nowoczesne rolnictwo to przyszłość dla uczniów klas mechanizacji rolnictwa, 
dlatego 5 i 9 stycznia w naszej szkole odbyły się dwa spotkania tematyczne.

5 stycznia gościł u nas przedstawi
ciel firmy FUTURA FARM -  dyrektor 
regionalny Tomasz Majcherek. Firma 
współpracując z Uniwersytetem Przy
rodniczym we Wrocławiu stworzyła 
aplikację, która ułatwia zarządzanie 
gospodarstwem. Do jej zalet można 
zaliczyć przede wszystkim oszczęd
ność czasu pracy (nawet 10 godzin 
miesięcznie). Aplikacja pozwala lepiej 
radzić sobie z wypełnianiem doku
mentów, potrzebnych na przykład do 
złożenia wniosków o dotacje, kredyty 
czy wysyłanych do ARiMR. Program 
ma dostęp do informacji o pogodzie, 
składa się z kilku modułów, z których 
najważniejsze to produkcja roślina 
i produkcja zwierzęca. Podpowiada 
rolnikowi, jakie nawozy stosować w 
zależności od jakości gleb, prognozuje 
plany, pozwala prowadzić monitoring 
żywienia zwierząt, przypomina o ubez

pieczeniach, przeglądzie maszyn itp. 
To oprogramowanie jest narzędziem 
komercyjnym, za które rolnicy muszą 
zapłacić -  jednak pełnoletni uczniowie 
naszej szkoły mają możliwość skorzy
stania z niego i przetestowania w ciągu 
roku bezpłatnie. Dzięki temu twórcy 
programu bezpłatnie zyskają dane, 
wynikające ze spostrzeżeń i uwag 
użytkowników.

Z kolei 9 stycznia odbyło się 
spotkanie dotyczące agrotechniki 
kukurydzy, którego inicjatorem był 
radny powiatowy -  Jan Gruca, który 
zaprosił do współpracy: Sławomira 
Markiewicza z firmy Euraliss i Pa
wła Michalickiego -  firma Osedow- 
ski, Rafała Janickiego oraz Roberta 
Nowaka z firmy ADOB. Podczas 
szkolenia poruszone zostały tematy 
dotyczące agrotechniki uprawy ku
kurydzy, programów i technologii

Podczas spotkania 5 stycznia mechanizatorzy z klasy czwartej m ogli 
zapoznać się z oprogramowaniem komputerowym, które pomaga 
uczynić łatwiejszym I sprawniejszym zarządzanie gospodarstwem.

nawożenia, środków do komplek
sowej ochrony upraw oraz odmian 
kukurydzy (m.in. w zależności od 
podłoża). Wykłady były poprzepla

tane konkursami. Młodzież chętnie i 
aktywnie uczestniczyła w spotkaniu, 
odpowiadając na zadawane przez 
prelegentów pytania. Za prawidłową

odpowiedź w quizie wręczano nagro
dy rzeczowe ufundowane przez orga
nizatora spotkania Jana Grucę.

Wprowadzenie nowych rozwią
zań technicznych przez producentów 
sprzętu rolniczego wymaga ciągłej 
aktualizacji wiedzy i umiejętności 
specjalistycznych przez absolwentów 
technikum mechanizacji rolnictwa 
i agrotroniki. Nasza szkoła zapew
nia ciągłość szkoleń i warsztatów 
dla przyszłych wykwalifikowanych 
mcc han i zatorów, podwyższając tym 
samym ich wiedzę i. umiejętności 
praktyczne.

Kinga Osiewicz 
oprać, ika

Noworoczne spotkanie PZN

Większość wspiera niewidomych
Noworoczne spotkanie członków 

turkowskiego Koła Polskiego 
Związku Niewidomych odbyło się 

w Kaczkach Średnich. W tamtejszej 
sali bankietowej zasiadło przy sto
łach około setki osób. Było wśród 
nich liczne grono gości reprezentu
jących samorządy, instytucje i fir
my wspierające Koło. Powitał ich 
Zdzisław Kurzawa -  prezes Koła i 
podziękował za okazywane serce, 
dzięki któremu możliwa jest dwa 
razy w roku organizacja imprez in
tegracyjnych. Dla niewidomych są 
to często jedyne okazje by spotkać 
się z ludźmi mającymi podobne 
problemy. W rozmowie z nami pre-

koszem słodyczy. Dariusz Kałużny 
- wicestarosta turecki przekazał wią
zankę kwiatów i życzenia od władz 
powiatu. Z upominkiem i życzeniami 
od kawęczyńskich władz samorządo
wych przybyła Zofia Osiborska - kie
rownik referatu rolnictwa i ochrony 
środowiska Urzędu Gminy. Posła 
Ryszarda Bartosika reprezentował 
jego asystent. Przybył też ks. Paweł 
Zalewski -  proboszcz parafii Kaczki, 
a zarazem diecezjalny duszpasterz 
osób chorych i niepełnosprawnych.
Z podziwem mówił o niewidomych 
i zapraszał ich na Światowy Dzień 
Chorego do kościoła MB Fatimskiej 
w Obrzębinie.

Po wspólnej modlitwie, także w 
intencji zmarłych, dzielono się opłat
kiem i składano sobie życzenia. Po 
tym skonsumowano obiad i bawiono 
się przy muzyce odtwarzanej przez • 
disc jockey’a. (art)Łamano się opłatkiem i składano sobie życzenia.

zes Kurzawa powiedział, że 
większość samorządów z 
powiatu tureckiego wspiera 
niewidzących i niedowidzą
cych. Są jednak takie, które 
odwracają się plecami od 
związku, choć w jego sze
regach są mieszkańcy ich 
gmin. To gminy Dobra, Bru
dzew i Władysławów.

Jerzy Kurzawa - za
stępca burmistrza Turku 
powiedział, że Związek 
Niewidomych jest aktyw
ny na terenie miasta. Jego 
członkom złożył życzenia 
noworoczne i obdarował
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Powojenne dzieje dobrskiej synagogi

Nie dom, nie szkoła, a stodoła
Zawiłe były powojenne losy dobrskiej synagogi. Przedstawiciel gminy żydowskiej podarował ją miastu na potrzeby oświaty. Miejska Rada Narodowa chciała zaad

optować ją na mieszkania. Był to chybiony pomysł, który nie został zrealizowany. W efekcie doszło do rozbiórki synagogi, a cegły posłużyły do wzniesienia zabudowań 
w gospodarstwie rolnym.

Żydzi osiedlili się w Dobrej na 
początku XVI wieku.

Przedwojenne dzieje 
synagogi

Jednak dopiero w 1639 roku gmina 
żydowska otrzymała zgodę na wznie
sienie synagogi. Była drewniana i jak 
wiele budynków w owych czasach 
spłonęła. W 1761 roku dobrscy Żydzi 
ponownie otrzymali pozwolenie na 
wybudowanie synagogi, która musia- 
ła się znajdować 300 łokci (ok. 176 
metrów) od kościoła. Jednocześnie 
określono relację między wspólnotą 
żydowską, a parafią rzymsko-katoli
cką. Dokument ten zatwierdził arcybi
skup Władysław Aleksander Łubień
ski - prymas Polski. Przy synagodze 
był kirkut (cmentarz), na którym grze
bano zmarłych do XIX wieku.

Data wzniesienia murowanej syna
gogi nie jest znana, wiedza na ten temat 
odeszła wraz z holokaustem. Okupanci 
niemieccy po wywiezieniu Żydów z 
Dobrej, urządzili tam kasyno. W dobr- 
skim kościele był wówczas magazyn. 
W obu budynkach przed ucieczką w 
1945 roku zdetonowano materiały wy
buchowe. Kościół został odbudowany, 
a z synagogi pozostały nagie mury.

Oświata lub mieszkania
Po wojnie pojawił się w Dobrej 

przedstawiciel Gminy Wyznaniowej 
Żydowskiej, który oddał miastu ru

Zdjęcie dobrskiej synagogi z okresu II wojny światowej, pochodzące z tzw. Archiwum  
Igiy będącego w  zasobach Muzeum Miasta Turku.

iny synagogi. Wskazał przy tym, że 
powinna zostać adoptowana na cele 
oświatowe. Informacja ta zapisana 
została w protokóle z posiedzenia 
Miejskiej Rady Narodowej. W PRL 
nie dbano o takie rzeczy, jak usank
cjonowanie takiej darowizny poprzez 
wpis do księgi wieczystej, toteż ni
gdy to miejsce nie stało się naprawdę 
własnością miasta.

Niemniej postanowiono zrobić coś 
z budynkiem synagogi. Dotarliśmy do 
dokumentacji projektowo-kosztoryso
wej z 1954 roku dotyczącej „odbudo

wy z nadbudową dawnej synagogi na 
budynek mieszkalny”. Przygotowany 
został dla Prezydium Miejskiej Rady 
Narodowej w Dobrej przez Wojewódz
kie Biuro Projektów w Poznaniu. Miał 
to być piętrowy budynek z ośmioma 
mieszkaniami. Dwa trzypokojowe, po
zostałe dwupokojowe. Były też kuch
nie, niewielkie spiżarnie i umywalnie 
(po około 3 metry kwadratowe) oraz 
przedpokoje z wnękami na szafę. Bu
dynku nie planowano zwodociągować, 
ani skanalizować. Nie było też mowy 
o centralnym ogrzewaniu. Dokumen

tację wyceniono na 
18.585,50 zł. Roboty 
budowlane i instala
cyjne miały koszto
wać 524.385 zł.

Nieopłacalna 
adaptacja

Do realizacji 
tego projektu nigdy 
nie doszło. Prawdo
podobnie sprawiła 
to opinia mgr inż. 
architekta Kazimie
rza Brzuszkiewi- 
cza. Napisał on, że 
w zasadzie projekt 
przebudowy wy
konano poprawnie, 
ale: „wątpliwości 
budzi brak piwnic 
oraz założenie eko

nomiczne przebudowy”. Jego zda
niem, budynek posiadający taką kon
strukcję bardziej nadawałby się na 
halę sportową, kino lub salę zebrań. 
Poza tym jego zdaniem ta lokalizacja 
byłaby przypadkowa, nie związa
na z linią i charakterem zabudowy 
miejskiej. Wyliczył też, że istniejące 
ściany synagogi stanowią zaledwie 
10 procent wartości planowanego 
budynku mieszkalnego. Na dodatek 
z braku piwnic dobudowanie po
mieszczeń gospodarczych takich, jak 
komórki na opał pochłoną zaoszczę

dzone przez mury 10 procent.

Bożnica rozebrana
W efekcie synagoga dotrwała do 

lat siedemdziesiątych. Około 1974 
roku podjęto decyzję o jej rozbiórce. 
Powodem była groźba jej zawalenia. 
„Bóżnica” jak nazywano dobrską sy
nagogę służyła wówczas amatorom 
pokera i niekrępującego spożycia na
pojów wyskokowych oraz uczniom 
sąsiadującej szkoły podstawowej, któ
rzy mogli tutaj rozkoszować się dym-.* 
kiem z papierosa. Na dodatek obok na 
dawnym kirkucie był plac zabaw. Sy
nagogę rozebrał rolnik ze Strachocic, 
który odzyskane cegły wykorzystał 
do wzniesienia zabudowań gospodar
czych. Okazało się wówczas, że mury 
są jeszcze solidne. Dopiero przy uży
ciu trzech ciągników w tym gąsieni
cowego udało się je zwalić.

Obecnie w miejscu synagogi 
znajduje się plac targowy i budynek 
Zakładu Komunalnego zaadoptowa
ny na mieszkania lokatorskie. Kir
kut został ogrodzony i zmieniony w 
miejsce pamięci, gdzie umieszczo
no macewy ocalałe z obu dobrskich 
cmentarzy żydowskich. Doprowa
dził do tego Leon Weintraub, syn 
pochodzącej z Dobrej Nachy Baj- 
rach, który kupił od Wrocławskiej 
Gminy Wyznaniowej Żydowskiej 
cały ten teren.

Andrzej R. Tyczyno

Kapliczka w Piętnie odnowiona

Święty odzyskuje blask
Św. Jan Nepomucen w Piętnie odzyskał dawny blask pod koniec ubiegłego roku. Rewitalizacja 

kapliczki z figurą świętego wpisana jest w projekt „Wykonanie renowacji parku i stawu wraz z 
oświetleniem w miejscowości Piętno w gminie Tuliszków".

Jak mówi historyk Wit Bryliński, 
który pracuje w Miejsko-Gminnym 
Ośrodku Kultury w Tuliszkowie, 
kult św. Jana Nepomucena, cze
skiego kapłana zamordowanego w 
końcu XIV wieku w Pradze, jest 
nadal bardzo żywy szczególnie w 
wiejskich środowiskach. -O jego 
świetności świadczy wielość nepo- 
muków, czyli figur z wizerunkiem 
świętego, spotykanych najczęściej 
na rozstajach dróg, przy brodach 
rzecznych, w sąsiedztwie mostów 
oraz na placach publicznych i koś
cielnych -  wyjaśnia.

Według ludowej tradycji św. Jan 
Nepomucen chroni pola i zasiewy 
przed powodziami i suszą. Kaplicz
ka z figurą świętego znajduje się na 
przykład we Władysławowie przy 
remizie OSP, a także w Piętnie. W 
Piętnie położona jest na terenie par
ku zlokalizowanego w centrum miej
scowości. -Tu jeszcze w łatach 50. 
ubiegłego wieku istniał dwór wraz 
z zabudowaniami gospodarczymi 
-  przypomina Bryliński. Niestety, 
jego najważniejsze elementy nie za
chowały się do naszych czasów.

Władze gminy rozpoczęły 
rewitalizację tego obszaru w 
2013 roku. Na terenie parku, 
w pobliżu kapliczki, powstał 
wówczas plac zabaw dla dzie
ci, zmodernizowano także 
boisko sportowe w ramach 
projektu „Dziecięca Dolina w 
Piętnie”. Dwa lata później, w 
2015 roku, urządzono w po
bliżu scenę przeznaczoną na 
lokalne wydarzenia kulturalne, 
zakupiono namiot, ławeczki i 
kosze. Urokliwy ze względu 
na zadrzewienia teren stał się 
na nowo miejscem spędzania 
wolnego czasu przez miesz
kańców.

W grudniu ubiegłego roku 
nastąpił kolejny etap komplek
sowej rewaloryzacji założenia 
parkowego -  odnowienie ka
pliczki św. Jana Nepomucena. 
Znajdujący się na małej wy
sepce, pośrodku wyschniętego stawu, 
obiekt był w złym stanie technicznym. 
Konieczne było rozebranie wszyst
kich elementów kapliczki i podbudo
wanie nawierzchni kostką brukową.

Odnowiony I odmalowany św. Jan Nepo
mucen stanął na kamieniu.

Po środku zaś stanął głaz narzutowy 
ze ściętą górną powierzchnią, na któ
rej umieszczono odnowioną figurkę 
świętego. Postać świętego poddano 
piaskowaniu i rekonstrukcji. Ostatnim

Ceglany postum ent uległ destrukcji pod wpływem wilgoci I nierówno- 
miernego osiadania gruntu, część płytek ceramicznych stanowiących 
okładzinę postumentu popękała, zniszczeniu uległy także betonowe 
schodki I płyta, na której stal postument. Tak więc remontu wymagało 
dosłownie wszystko.

elementem renowacji nepomuka było 
jego pomalowanie.

Ale to nie koniec renowacji parku 
- docelowo wysepka, na której znaj
duje się kapliczka, zostanie połączona

z nabrzeżem drewnianym pomostem. 
Będzie łatwiej się dostać do figury. 
Dodatkowo, w ramach inwestycji po* 
most zostanie doświetlony za pomocą 
lampy hybrydowej. łka

»



W Kawęczynie

U
czniowie Zespołu Szkół 
w Kawęczynie, zaprosili 
mieszkańców gminy Ka
węczyn na imprezę, podsumowu

jącą wydarzenia świąteczno-nowo- 
roczne w ich szkole. Widownia sali 
sportowej wypełniła się po brzegi 
widzami w wieku od kilku miesię
cy do kilkudziesięciu lat. Mogli oni, 
między innymi, obejrzeć wystawę

kilkunastu szopek bożonarodzenio
wych. Były to na ogół tradycyjne 
drewniane budowle z siankiem, a u 
nich ze Świętą Rodziną i zwierzę
tami. Jedna wyróżniała się scenerią 
Ziemi Świętej, gdzie zamiast szop
ki była grota w skale. Wystawiono 
też kalendarzć na 2017 tok, przygo
towane przez uczniów na konkurs.

Dopełnieniem wystaw były wy-

Sala sportowa wypełniła się po brzegi widzami.

RSCLAMA

stępy. Obejrzano ciekawe przedsta
wienie jasełkowe, w którym nawet 
kot i myszy oddawały pokłon Jezu
sowi. Takich barwnych postaci po
dążających do żłóbka było bardzo 
dużo. Wszystko ubarwione zostało 
pastorałkami i kolędami, pokło
siem konkursu kolęd i angielskiej 
piosenki świątecznej. Publiczność 
bawiła się doskonale i nagradzała 
wykonawców gromkimi brawami.

. (art)
Na wystawie można było obejrzeć kilkanaście szopek.
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T u r e k .  u l .  P o d u c h o w n e  1
T R V M N V  o r a z  K O M P L E K S O W A  O B S Ł U G A  P O G R Z E B U
Przewóz w kraju i poza granicami RP 
Przewóz na terenie Turku i  powiatu tureckiego - GRATIS 
Profesjonalna obsługa, życzliwość i wszelka pomoc 
Płatności w dogodnym dla klienta terminie (również przelewem) 
D y żu r ca ła  dobow y: tel. 6 3  2 7 8  A1 25, kom. 6 0 1  8 7  16 9 0  

e mail: aray1ur9k9wp.pl

ŻYCZCNIA----------------  --------------- --------------------------------- —

Z okazji 25 rocznicy ślubu Małgorzacie i Dariuszowi Mielczarek 
duto zdrowia, szczęścia, wszelkiej pomyślności,

zadowolenia z córki oraz spełnienia marzeń 
s. życzą rodzice Bregierscy

Z A K Ł A D  P O G R Z E B O W Y  C A Ł O D O B O W Y  

Radosław Kosmowski 
te l. 60 5  20 0  60 4  te l. 60 5  114 604

T u lis zk ó w , u l. P o zn ań ska  6; T u re k , u l. Ł ąko w a 4

Usługi pogrzebowe: organizacja i obsługa uroczystości pogrzebowych, 
duży wybór trumien, urny, krzyże, tabliczki, nekrologi, odzież żałobna, 

przewóz zmarłych, oprawa muzyczna uroczystości pogrzebowych, 
wieńce, wigianki, konkurencyjne ceny, płatność w terminie 

dogodnym dla klienta, życzliwa I fachowa pomoc

S T O L T T J R
JAN i M ARIAN M ILLER

x a ł 1 8 9 8 *

Zakład Usług Pag riab o w jc *  
Turab, ul. Kuliku Szusu ]fl A 

ł a t  (0 63J  zeo  16 30  
ko m . 0601 490  344

Pogrzeby
Trumny

- palno organizacjo I obsługo pogrzabci
- transport zwłok w kraju I zagranko

• ncdwigkszy wybór w Polica
- eony producenta

Pogrzeb z trum nę ju ż  od 9 3 0 ,0 0  zł (brutto) 
Służymy Państwu pomocą I opieką w tym bardzo trudnym momencie całodobowa

Z a k ła d  P o g r z e b o w y

PACHOLCZYK $
d y ż u r  c a ło d o b o w y  te l. 6 0 9 - 7 3 1 - 4 5 4

Turek, PI. Sienkiewicza 1, tel (63) 278-81-57 Uniejów, ul. Sienkiewicza 17

PROFESJONALNA OBSŁUGA UROCZYSTOŚCI POGRZEBOWYCH 
WŁASNE PROSEKTORIUM I CHŁODNIA

- Szeroki wybór trum ien, u r n  I tabliczek 
Tram ąnrt zmarłych na terenie Potald I HE

-1  sługa kremacji
- Możliwość płatności po otrzymaniu 

zasiłku

Oprawa muzyczna pogrzebu 
Odzież żałobna
Pomoc I wsparcie przy załatwianiu 
formalności pogrzebowych 
Wiązanki 1 wieńce pogrzebowe

G abrysia  G ralak 
córka Beaty i Bogum iła  
ur. 2 styczn ia , godz. 9.37 
w aga 3680, d ługość 55 cm

Sew eryn K o w alczyk 
syn Ew eliny i R adosław a 
ur. 2 styczn ia, godz. 22.10 
w aga 3710, d ługość 56 cm

O liw ie r Zie lonka 
syn Ew eliny i Piotra 
ur. 3 styczn ia, godz. 3.05 
w aga 3720, d ługość 55 cm
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